
Protok6l nr XLV/18

przebiegu obrad Rady Miasta Wfocfawek

w dniu 27 czerwca 20t8r.

Vll kadencji

Miejsce posiedzenia: sala nr 4 Urzqdu Miasta Wlocfawek

Zielony Rynek 11l13



w dniu 27 czerwca 2018 roku o godzinie 11:00 w sali nr 4 Urzgdu Miasta wlocfawek przy ul.

Zielony Rynek 11/13 rozpoczqly siq obrady XLV sesji Rady Miasta woctawek Vll kadencji,

kt6rq zwotal i kt6rej przewodniczyl Przewodniczacy Rady Miasta radny Rafat sobolewski.

Ad. 1
Sprawy organizacyine
- otwarcie sesji

PrzewodniczEcy Rady Miasta radny Rafal Sobolewski otworzyl obrady XLV sesji Rady Miasta

wfoclawek, witajqc Prezydenta Miasta - Pana Marka wojtkowskiego, Zastqpc6w Prezydenta

Miasta, zaproszonych go6ci a tak2e zebranych na sali urzqdnik6w, przedstawicieli medi6w,

mieszkaric6w miasta oraz radnych uczestniczqcych w obradach.

- stwierdzenie quorum
po oficjalnym otwarciu posiedzenia, Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafal sobolewski

stwierdzil, 2e na stan 25 radnych na sali obrad zgromadzonych jest - zgodnie z listq

obecno6ci 23 radnych, a zatem obrady sesyjne w dniu 27 czerwca br' sq prawomocne'

Lista obecnosci radnych z XLV sesji Rady Miasta stanowi zalqcznik do protokoiu,

Lista os6b uczestniczqcych w XLV sesji Rady Miasta stanowi zatqcznik do protokofu'

- przyjqcie protokolu z obrad XLIV sesji Rady Miasta
przewodniczEcy Rady Miasta radny Rafal sobolewski poinformowal,2e w Biurze Rady Miasta

oraz w Biuletynie Informacji publicznej Urzqdu Miasta udostgpniony byl do wglEdu projekt

protokolu z obrad XLIV sesji Rady Miasta wloclawek Vll kadencji, kt6ra odbyla si9 w dniu 5

czerwca 2018 roku, z kt6rym radni mogli siq zapoznai i wnieSi ewentualne uwagi' Nie

zgtoszono uwag, poprawek i uzupetnieri.

- zmiany do porzqdku obrad XLV sesji

PrzewodniczAcy Rady Miasta radny Rafal Sobolewski poinformowal' 2e radni wraz z

zawiadomieniami o obradach sesyjnych otrzymali porzqdek obrad, dlatego tei zwr6cit siq z

zapytaniem czy ze strony radnych sq wnioski dotyczqce zmian tego porzEdku'

og|ospoprositPrezvdentMiastadrMarekWojtkowski,kt6rypoinformowal,iechcia|by
wnieSi zmianq do porzqdku obrad, gdy2 jako organowi wykonawczemu przysfuguje mu

prawo inicjowania procesu uchwalodawczego W zwiqzku z tym Prezydent Miasta

zaproponowa|uchwa|qzmieniajqcqdouchwatywsprawieuchwaIeniazasadprzys|ugiwania
diet radnym. Pan Prezydent ponadto poinformowal, 2e solidaryzuie siq z wnioskodawcami w

sprawieuposaienwsamorzqdachterytorialnych,zmianadotyczylatakieuposa2ehpost6wi
senator6w, zmieniono r6wniei zgodnie z Rozporzqdzeniem uposaienia w6itom'

burmistrzomiprezydentommiast.Wramachso|idarnoSciwprzekonaniuPanaPrezydenta
jest to wniosek skutkujqcy okre6lonymi oszczqdnoiciami w budiecie miasta z czym Pan

Prezydent w pelni siq zgadza iw zwi4zku z tym inicjuje tego rodzaju uchwalq' iiak
powiedziat bqdzie Sledzit uwainie jak niekt6rzy radni zareagujq na tE propozycjQ, poniewaz

pan prezydent ma nadzieje, 2e hasla, niekt6rych partii nie sq natury popu listyczne.i. I jeieli

uchwala zostanie przegtosowana bqd' nie Pan Prezydent nie omieszka wyslai okre6lonei

informacji do centralnych organ6w statutowych partii ze wzglqdu na fakt' 2e zasady

uczciwo(ci obowiqzujq w ka2dej sytuacji

Glos zabraf Przewodniczacy Rady Miasta kt6ry poinformowal' ie projekt uchwaly zostaf

przekazany przez Prezydenta do Rady Miasta, jednak wyrazil ubolewanie' 2e zostal on

przekazany dopiero podczas sesji, a nie wcze6niej, gdy2 radni mieliby okazjq siq z nim

wcze(niejzapoznai,ponadtoprojektuchwalyniejestzaopiniowanyprzezwlasciwqKomisjq



Rady Miasta. w zwiqzku z tym Przewodniczqcy Rady Miasta stwierdzil, 2e nie byloby zasadne

procedowai projekt uchwaly podczas obrad w dniu dzisiejszym.

Niemniej jednak Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod glosowanie rozszerzenie porzadku

obrad o projekt uchwaly zmienia.jqcy uchwalq w sprawie uchwalenia zasad przyslugiwania

diet radnym.
w wyniku gtosowania przeprowadzonego z udzialem 24 radnych za wnioskiem o

rozszerzenie porzqdku obrad opowiedzialo siq 12 radnych przy l gtosie przeciwnym oraz 11

gfosach wstrzymu jEcych siq.

Ja poinformowat Przewodnicz4cy Rady Miasta wniosek nie uzyskal wymaganej wiqkszosci a

decydujqcym elementem bylo to, 2e uchwala nie jest dobrze przygotowana' gdyi nie

zawiera opinii wla!ciwiej komisji.

Gros zabral radny Jaroslaw chmielewski, kt6ry odnoszqc siq do wniosku zlo2onego przez

Prezydenta Miasta stwierdzil, ie w zwiqzku z tym,2e Klub radnych PIS nie mial mo2liwoSci

zapoznania siQ z propozycjq Prezydenta Miasta wstrzymal siq od glosu Ponadto Pan radnY

zaapelowal do Prezydenta Miasta o powaine traktowanie radnych ipiastowanego przez

siebie urzgdu.
Glos zabral radny .larostaw Hupato, kt6ry stwierdzil, zwracajqc siq do przedm6wcy' ze

podobne wnioski byly zglaszane przez Klub radnych PlS, a pro.lekty uchwal skfadane byly

podczas sesji inikt siQ nie oburzal. Dwa lata wsp6lnych rzqd6w w koalicji z obecnym

prezydentem nie powinnv wplywad na cafkowit4 negacjq dziatari wlodarza miasta, dlatego

tei Klub radnych sLD zdecydowanie popiera wniosek Prezydenta, a tak2e chce rozszerzvc

jegotreSioto,abvradnipracowa|ispo|eczniebezdiet'JesttowniosekKluburadnychSLD,

Ad,2
informacja prezydenta Miasta z dzialalnoSci miasta w okresie miqdzysesyinym.

prezvdent Miasta dr Marek wojtkowski przedstawil Radzie Miasta informacjq z dzialalnoici

miasta w okresie miedzysesyjnym, kt6ra obejmuje okres od 5 czerwca 2018 roku do dnia 27

czerwca 2018 roku iprzedstawia siQ nastQpujaco:

W zakresie dzialari Biura Zam6wieri Publicznvch m'in':
-..*arto 3 umowy dotyczqce udzielenia zam6wienia publicznego Chodzi o opracowanle

dokumentacji projektowej dla zadai inwestycyjnych pn: Termomodern izacja budynk6w

o(wiaty na terenie miasta Wloclawek etap V oraz Budowa Sali gimnastycznej przy Zespole

szk6l nr 8 - dokumentacja z podzialem na 3 zadania. Na zadanie pierwsze i drugie, czyli

termomodern izacjq i przebudowq budynku Przedszkola Publicznego nr 15 oraz

termomodern izacjq budynku A Szkoly Podstawowej nr 5' umowe podpisano z firmq

Powersun sp. z o.o. z siedzibq w Lublinie Kwoty na realizacjq to odpowiednio 22'740 
'OO

zlotych brutto dla zadania pieiwszego i39.360,00 ziotych brutto dla zadania drugiego' W

obu przypadkach wykonawca ma 50 dni kalendarzowych od dnia zawarcia umowy na

realizacjq. Zadanie trzecie to budowa sali gimnastycznej przy Zespole Szk6t nr 8' W tym

pr.yp.j[, umowa zostata zawarta z firmq NUUA/ARCHITEKCI Pracownia Architektury

SzymonGoczsiedzibqwPoznaniunakwotqTTI.463,23z|otychbrutto.Terminrea|izacjito
180 dni kalendarzowvch od dnia zawarcia umowy. W toku sa kolejne postqpowania m'in na

budowq 2tobka integracyjnego na osiedlu Potudnie wraz z wyposaieniem oraz rozbuoowe

infrastrukturV sportowo-rekreacyjnej o sifowniq zewnQtrznq oraz naprawq placu poo



urzqdzenia do gier stolikowych przy Zespole Szk6l nr 1.1 - ll postqpowanie, wybrano ofertq

najkorzystniejszE a zawarcie umowy planowane jest na jutro.

Wvdzial InwestVcii koordynuje zadania inwestycyjne z r6inym stopniem zaawansowania

realizacji. SE to zadania inwestycy.lne m.in. w plac6wkach oiwiatowych, obiektach

sportowych, zadania zwi4zane z infrastrukturq drogowq, transportem i budietem

obvwatelskim. Ponadto wydzial na bie2qco wykonuje dzialania zwiqzane z przeglqdami

gwarancyjnymi, podejmuje dzialania zwiqzane z usuwaniem awarii oraz zleca przewidziane

w ramach zadari inwestvcvjnych opracowania dokumentacji.

- w wyniku rozstrzygniQcia otwartego konkursu ofert na udzielanie mieszka6com wloclawka

gwarantowanych Swiadczed zdrowotnych z zakresu terapii uzaleinienia iwsp6tuzaleinienia

od alkoholu i innych substancji psychoaktywnych zawarto umowe z Samodzielnym

Publicznym Zespolem Przychodni Specjalistycznych z siedzibq we Wloclawku LEczna

wysoko(i Srodk6w publicznych planowanych na realizacjq zadan w wyniku rozstrzygnlecia

otwartego konkursu ofert wynosi prawie 29 tysiecy zlotych

- w zakresie dziatalno(ci na rzecz ochrony i promocji zdrowia rozpoczela sie realizacja

regionalnych program6w polityki zdrowotnej w zakresie szczepien ochronnych przeciwko

pneumokokom dla dzieci w wieku 24-35 miesiqcy i os6b powy2ej 55 roku 2ycia. szczepienia

dzieci wykonuje Miejski Zesp6t Opieki Zdrowotnej wybrany w otwartym konkursie ofert

przeprowadzonym przez Urzqd Marszalkowski. Zaplanowano zaszczepienie 200 dzieci.

Udzial finansowy Miasta w tym przedsiqwziqciu wyniesie 30 000 zl (50% koszt6w)

Szczepieniaos6bdoroslychrea|izowanesqwMiejskimZespo|eopiekizdrowotnejiZespo|e
Przychodni Specjalistycznych wybranych w otwartym konkursie ofert przeprowadzonym

przez Urz4d Marszalkowski. Zaplanowano zaszczepienie 100 os6b. udzial finansowy Miasta

w tym przedsiqwziqciu wyniesie 15 000 zt (50% koszt6w) Szczepienia bqdq realizowane do

16 listopada tego roku. Na realizacje wy2ej wymienionych program6w miasto uzyskalo

dofinansowanie z Narodowego Funduszu Zdrowia w wysokoSci 7 65O zl'

W zakresie dziafalnoici Wvdziatu Edukacii m.in.:

- W dniach 8 - 10 czerwca odbyl siq wyjazd Laureat6w Konkursu ,,Odmiu Wspanialych" do

Trzebiatowa na XXIV Galq Og6lnopolskq podsumowujqcq edycje stoleczne Udzial w Gali

wziqli uczniowie z l Liceum og6lnoksztalcqcego, Zespotu szk6t Katolickich, Zespolu Szk6t

Technicznych, Zespolu 5zk6l nr 8, Szkoly Podstawowej nr 19 oraz Szkoly Podstawowei nr 14'

- 13 czerwca odbyto sie spotkanie z dyrektorami i ksiqgowymi plac6wek' kt6re od 1

paldziernika 2018 roku obsfugiwane bqdq w pionie finansowo-ksiqgowym przez Centrum

Usiug Wsp6lnych, natomiast 22 cze(wca mialo miejsce spotkanie siq z dyrektorami szk6f i

plac6wek oswiatowych by podsumowai rok szkolny 2OI7 /2078 ' Dzieri wczedniej miala

miejsce uroczysta Gala wrQczenia Stypendi6w Prezydenta Miasta Wloclawek dla

uzdolnionVch uczniow.
- Do Kuratorium OSwiaty w Bydgoszczy przekazano

2018 roku na wyposaienie szk6i w podrqczniki,

iwiczeniowe, kt6re bedE przyslugiwaly uczniom klas

lll klasy oddzial6w gimnazjalnych.

Do zadah Wvdzialu Kulturv. Promocii i Komunikacii Spolecznei

na le2alo m.in.:

wnioski o udzielenie dotacji celowej w

materiatv edukacyjne lub materiafy

l-Vlll Szkolv Podstawowej oraz uczniom

w omawianym okresle



- udziat w przygotowaniach do Dni Wloclawka 2018. Tegoroczne 6wiqto miasta, biorac pod

uwagq wystqpy gwiazd, imprezy towarzyszEce i atrakcje dla mieszkaric6w w ka2dym wieku,

cieszylo sig bardzo du2ym za interesowa n iem.
- wydzial koordynuje kolejnq edycjq Bud2etu Obywatelskiego. L5 czerwca minqi czas

zglaszania propozycji. Do ratusza wplynqlo 140 formularzy. Blisko 60 propozyc.ii to
propozycje do puli 0g6lnomiejskiej, kt6rq wyodrqbniono zgodnie z oczekiwaniami

mieszkahc6w. Ponad 80 propozycji zloiyli mieszkaricy do puli okregowej. Trwa weryfikacja

formalna, a po niej nastqpi weryfikacja merytoryczna. Do 17 sierpnia ogloszona zostanie

lista propozycji poddanych pod glosowanie. Glosowanie jest zaplanowane od 20 sierpnia do

7 wrzesnia. A do 28 wrzesnia przedstawiona zostanie lista propozycji, kt6re bQdE

zrealizowa ne w przyszlym roku.

W zakresie dzialaf Wvdziatu Rozwoiu m.in.:

- 18 czerwca Wloctawek byl gospodarzem Konwentu Prezydent6w Miast wojew6dztwa

Kujawsko-Pomorskiego. W posiedzeniu, kt6re odbyto siq w Sali Kameralnej Centrum Kultury

Browar 8., wziqli udzial przedstawiciele Torunia, Bydgoszczy, Inowrocfawia, Grudziqdza i

oczvwiScie wloclawka. Tematem spotkania we wloctawku byia rewitalizacja.

- 13 czerwca zakoiczyty siq konsultacje spoleczne projektu Gminnego Programu

Rewitalizacji Miasta wfoclawek na lata 2}I8-2O2A. W ramach konsultacji 5 czerwca

przeprowadzono otwarte spotkanie z mieszkarlcami w starej Remizie, odbyly siq spotkania z

radnymi, a takie zbierano uwagi drogq elektroniczn4 iustnq. Mieszkafcy interesowali siq

przede wszystkim kwestiE podniesienia standardu budynk6w w obszarze rewitalizacji,

wsparcia przedsiqbiorczo6ci, bezpieczeistwa, poprawE wizerunku obszaru oraz wsparciem

os6bzprobIemamispo|ecznymi.ProjektzmianwobszarzerewitaIizacjibudzil
zainteresowanie mieszkaric6w r6wnie2 w Kawiarni obywatelskiej ,,5r6dmieicie Cafe", gdzie

zapewniono mo2liwo(d zapoznania siq z opracowaniem oraz zlo2enia uwag lub wniosk6w.

14 czerwca projekt GPR zostal przekazany do zaopiniowania przez instytucje wskazane w

Ustawie z dnia 9 paidziernika 2015 roku o rewitalizacji'

- Realizowany jest kolejny mikrogrant w ramach projektu pn' 
"Sr6dmie6cie 

na drodze do

zmian - opracowanie narzqdzi aktywizacji zawodowej i spolecznei mieszkaic6w centrum

W|octawka,,.Wramachprojektu,,Zbieramyjmieci_sadzimykwiaty,,rea|izowanegoprzez
nieformalnq grupq,,Mieszkaicy Sr6dmiescia dla Tr6jki" na terenie Szkoly Podstawowej nr 3

odbyly siq nasadzenia kwiat6w w ramach tworzenia mikroogr6dk6w' Ponadto' w celu

podnoszenia Swiadomo(ci ekologicznej i wykorzystania odpad6w' przeprowadzono

warsztaty dla mieszkaric6w oraz zainstalowano na terenie szkoty zgniatacze do plastikowych

butelek. Celem projektu jest integracja mieszkaricow oraz propagowanie postaw

spotecznych w zakresie: odzyskiwania surowc6w wt6rnych i pobudzenia wrailiwoSci

przyrodniczej. Cato6i przyczyni sig do uatrakcyjnienia terenu wok6l szkoly' gdzie

mieszkaricy, w tym uczniowie spQdzaje czas wolny w weekendy i popoludnia'

W zakresie dziala6 Wvdzialu Srodowiska m.in.

- przvgotowano do podpisania 75 um6w z

tKUOteczur6.
- przygotowano prezentacjq multimedialnq na

Marszafkowski w Toruniu, nt Ochrona powietrza i

iwvzwania na przykiadzie Miasta Wfoclawek.

beneficjentami koricowymi Programu

konferencjq zorganizowanq przez U rzqd

ograniczenie niskiej emisii- stan aktualny

Biuro Sportu iTurvstvki uczestniczvfo w przygotowaniach do

Mistrzostw Polski U 20 w lekkoatletyce.

organizacji Mlodzie2owYch



Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafat sobolewski poinformowal,2e otwiera dyskusjg nad

zagadnieniami dotyczqcymi przedstawionej przez Prezydenta Miasta informacji

miedzysesyjnej.

W dvskusii udzial wzieli:

Glos zabrala radna Mariola Gawfowska. kt6ra w swojej wypowiedzi odniosla siQ do ostatniei

nawatnicy, kt6ra przeszla nad Wloclawkiem, w wyniku, kt6rej okazalo siq,2e studzienki sa

niedroine i nie odprowadzajq naptywu wody. W zwiqzku z tym skierowala prosbq o

sprawdzenie wszystkich studzienek w mieicie. Pani radna zwr6cila jeszcze uwagq na

oczyszczenie i uporzqdkowanie miasta, poniewa2 nadal w mieicie panuje bafagan'

Glos zabrat radnv Janusz Debczvtiskiriski odnoszqc siq do Dni Wloctawka, kt6re odbyty siq w

naszym miescie, zwr6cil uwagq, spaceruj4c po ulicach miasta iodbywajqcych si9 imprezach'

na walajqcq siq luzem kostkQ, kt6ra tworzyla nietad oraz stanowita zagroZenie dla

uczestnik6w tej imprezy.

Glos zabral radnv Krzvsztof Kukucki kt6ry zapytaf o basen Delfin, kt6ry ma byi otwarty 1

ri"rpr* b;. iw zwiqzku z tym, czy zostaly wdroione procedury uzyskania pozwolenia na

uiytkowanie tego obiektu oraz czy na wykonawcq bqdq nalo2one kary wynikajqce z umowy

za przekroczenia termin6w' Zapytal r6wnie2, jakie kary zostaly nalo2one na wykonawcq ulicy

Brzezinowej, kt6rej inwestycja miala byi zakoriczona w ubiegtym roku' a prawdopodobnie

uivtkowanie tej ulicy nastapito w maju tego roku'

Glos zabral radnv J6zef Mazierski i zapytal, czy pomimo toczEcego siq postepowanla

sqdowego w sprawie r.n. lulQi-Engela, dokonano na konto Urzqdu zwrotu kwoty ok' 4

mln. za u licq Dziewihskq.

Glos zabrat radnV Krzvsztof Kowalski i nawiqzal do imprezy' kt6ra odbyla siq dnia

16.05.2018r., pod patronatem Pana Prezydenta promujqc produkt, kt6rY nie iest

produkowany we Wioctawku. Pan radny dodat,2e poprzez sw6j aktywny udziat w promocji

produktu, kt6ry produkowany jest w towiczu w spos6b posredni Pan Prezydent przyczvnia

siq do oslabienia wtocfawskiej firmy, w kt6rej pracujq mieszkaricy miasta Wloclawka Pan

radny zapytal, wiqc, dlaczego nie ma zaanga2owania ze strony Pana Prezydenta w promoclq

ketchupu dworskiego produl(owanego we Wloclawku przez Wtoclawian' zapytal r6wnie2 czy

Pan Prezvdent wyrazit swojA aprobatq dla Dyrektor Wydzialu Edukacji Pani Agnieszce

Bialooiotrowicz na kandydowanie, na stanowisko Dyrektora LZK' ReasumujEc Pan radny

zapytal czy takie zachowanie, nie jest spowodowane zapewnieniem Pani Dyrektor i swoim

wsp6f pracown ikom stanowisk po przegranych wyborach'

GloszabratradnvDariuszJaworskiipoprosiiPanaPrezydentaoudzie|enieinformacjina
temat inwestycji p1.., ,rb.ffifulicy Brdowskiej, oraz inwestycji dotyczEcej terenu pod

budowq elektrowni na biomasq, pytajEc, jakie kryteria wziQto pod uwagq, na jakim jest

obecnie etapie ta inwestYc.ia. ean radny nawiqzal r6wnie2 do swojej wypowiedzi z ostatniej

sesji w sprawie pomnika na ulicy Kiliriskiego, zapytal czy wplynqla odpowiedl z IPN oraz czy

moie Mu zostae udostepniony wniosek, kt6ry zostal zlo2ony do IPN w zakresie opinii

usu niqcia tego Pomnika.
Gtos zabral radnv Dariusz Wesolowski. kt6ry w swojej wypowiedzi przede wszystkim

pogratu|owa|zawodnikom.wtx,kto,,yzdoby|iwicemistrzaPo|ski,oraztrenerowiA.cz.i
Panu P. W., 2yczqc dalszych sukces6w Pan radny ponownie zwr6cil uwagq na bardzo trudna

sytuacjq Wydzialu Komunikacji, proponujqc zatrudnienie kolejnych os6b w celu szybkiej

obstugi os6b rejestrulqcych pojazdy, zatrudnienie staiyst6w' Ponadto Pan radny



przypomnial, ie wczedniej wskazywal trzy pomieszczenia z przeznaczeniem na wydzial

Komunikacji, ale stwierdzono jednak, 2e pomieszczenia te nie spefniajq warunk6w ppoz oraz

bhp. w dalszej czqSci wypowiedzi Pan wiceprzewod niczqcy m6wii o przekazaniu przez sLD

pomieszczer, kt6re zajmuje przy ulicy KoSciuszki dla wydzialu Komunikacji, zmianie godzin

obsiugi kasy, o sprzedaiy budynku wydziaiu Komunikacji iMoPRu przy ulicy Koiciuszki i

dlugich kolejkach mieszkaric6w w celu zarejestrowania pojazdu, proponujqc przeniesienie

WVdzialu Komunikacji do budynku Sp6tki Baza. Pan radny odni6st siq tak2e do zamkniqtego

basenu w 2017 i przedsiqbiorcach, kt6rzy ze wzglqdu na remont obiektu, zamkngli swojq

dzialalno6i, a nadal naliczany jest im podatek, poruszyl r6wniei problem zwiqzany z

zabraniem przez Sp6tkq Saniko imieci wielkoga barytowych na Zawi(lu'

Glos zabral radnv Jarosiaw Chmielewski, kt6ry w swojej wypowiedzi poruszyt kwestie

dotyczqce okresu miqdzysesyjnego, zapytal czy Pan Prezydent wyciqgnqt konsekwencie

wobec os6b, kt6re odpowiedzialne sq za utrzymanie kanalizacji deszczowej, poprosil takie o

wyjaSnienie kwestii zwiazanej z ulica Grodzkq, poszerzenie ulicy i polo2enie kolejny raz

dywanika, co wedlug Pana radnego stanowi dodatkowe koszty oraz nawiqzal do dnia 16

czerwca br. kwestii dotyczEce.i objqcia przez Pana Prezydenta honorowego patronatu nad

impreza firmy spoza Wioclawka, zapytat o cennik reklamy na autobusach promujace te

produkty.
Glos zabraia radna Olsa Krut - Horonziak i nawiazala do trudnej sytuacji w Wydziale

forru-ik..1i dotyczqcej rejestracji pojazd6w, oraz poruszyfa kwestiq wynagrodzenia

pracownik6w Mie.iskiego Zespotu Opieki Zdrowotnej zgloszonq przez Zwi4zki Zawodowe

Pielqgniarek i Pofo2nych, kt6rzy w zwiazku z trudnq sytuacjq finansowq pozbawieni zostali

dodatkustazowegoorazWszystkichnagr6d'Paniradnazapyta|aczy2onaPanaPrezydenta
w zwiqzku z zatrudnieniem w MZOZ otrzymuje dodatek staiowy' proszac o dokladne

wyja6nienie zaistniafej sytuacji. W dalszej czq6ci wypowiedzi Pani radna odniosla siq do

syluacji lokator6w budynku przy ulicy Szkolnej 2 w zwiqzku z planowanym utworzenrem

rodzinnego domu dziecka proszac o szczeg6lowq informacjq w tej sprawle'
,.-'^- -^L--I D..^,rr^^ ^i.r a.\, R'.1\/ Mia<ra radnv Rafal Sobolewski zwracajqc siQ do Pana

Prezydenta, o to, abv ,riuro*J ,to1q *gq na problemy pracownicze nie tylko te' kt6re

zgtosila Pani radna olga Krut-Horon;i;k w Mzoz, ale tak2e w takich sp6lkach' jak MPEC i

MpK. przewodniczqcy Rady Miasta dodat,2e nale2y siQ temu problemowi przyirzei izaczac

reagowai, zasygnalizowal, ie taka sytuacja wynika z braku odpowiedniego dialogu migdzy

wladzami tych sp6tek a pracownikami Ponadto stwierdzil' ie Pan Prezydent' jako

reprezentant w tych sp6lkach powinien pochylii siq nad tq sprawq i wyrobii sobie zdanie'

dodajqc,2e radni Rady Miasta majq zaplanowane spotkanie ze Zwiqzkami Zawodowymi tych

sp6lek i przeka2q Panu sugestie zwiqzane z ocenE tej sytuacji' a nastqpnie zostanie

wypracowane rozwiqzanie tych wszystkich problem6w'

Gios zabrat radnv J6zef Mazierski. kt6ry zapytal Pana Prezydenta, czy odnosi siq do

emitowanych w telewizii lokalnej CW24, czesto krytycznych, o(mieszajqcych reporta2y

przede wszystkim w zakresie gospodarki komunalnej, remont6w d16g i ochrony 6rodowiska

Glos zabral radnv Krzvsztof Kukucki nawiqzujqc do wypowiedzi Pana wiceprzewod n iczqcego

r^rtp^rbWydtialuKomunikacji,informujqc,2etepomieszczeniale2qwgestiiUrzQduiiu2
w 2016 roku proponowat przeprowadzii wstepnE selekcje dokument6w Wydziatu

Komunikacji.Panradnydodal,2ematakqnadziejq,i2wnowejkadencjiWydzialKomunikacii
zostanie przeniesiony na ulicq zytnia, gdzie bqdzie zapewniony parking izostanie utworzony

nowoczesny Wydzial Komunikacji odpowiadajqcy potrzebom mieszkarlc6w Wtoctawka'



Glos zabrat radnv Krvstian Luczak kt6ry w swojej wypowiedzi odni6sl siq do Dni wloclawka,

kt6re odbyty siQ w naszym mie6ci, pragnec podziqkowai nie tylko pracownikom podlegfym

Panu Prezvdentowi, ale takie mieszkaricom, kt6rzy przy tej okazji, organizowali bardzo

ciekawe inicjatywv. Pan radny dodat,2e Pana Prezydenta obarcza siq, krytykuje za wszystko,

co zlego dzieje siq w mie5cie, nie dostrzega sq 2adnych pozytywnych rzeczy Pan radny

zwr6cil uwagq, 2e Pan Prezydent, jako jedyny dq2yl do porozumienia z ugrupowaniami

politycznymi, przez tE ciqglq wymianq zdari dotyczqcq tych okres6w wsp6lpracy, nikt nie

zauwa2a, co dobrego wydarzylo siq w mie5cie oraz co zostalo zrobione np. wyremontowanie

10 dr6g na osiedlu Michelin, powstaly place zabaw itd Pan radny zgadza siq' 2e przy

niekt6rych inwestycjach wystEpily komplikacje, ale za to nie mo2na obarczai Prezydenta' sa

podfegle slu2by, kt6re sq za to rozliczane. Pan radny podkre(lil jeszcz e raz,2e Dni Wlociawka

zostaty bardzo fajnie i ciekawie zorganizowane, a artyici, kt6rzy zostali sprowadzeni do

naszego miasta zapewnili ogrom pozYtywnych emocji'

Gtos zabral radnv Dariusz Wesolowski, kt6ry zwr6cil siq do Pana radnego Krzysztofa

Kukuckiego,m6wiqc,iewcze6niejm6wilodw6chinnychpomieszczeniach'natomiastw
odpowiedzi na interpelacje od Pana Prezydenta uzyskal odpowiedi, ie te pomieszczenia nie

sq w dyspozycji Urzqdu Miasta.

Glos zabrat radnv Stanislaw Krzemieniewski, kt6ry zapytaf' czy w zwiqzku z

rozpoczyn ajacym i siq wakacjami i bezpieczefistwem dzieci, zostaly przeprowadzone kontrole

techniczne plac6w zabaw i byl wymieniony piasek'

GtoszabratPrezvdentMiastaMarekWoitkowski,kt6ryudzie|iiodpowiedzinapytania
zadaneprzezradnEMario|qGawlowskqorazradnegoJaroslawaChmie|ewskiegoodno(nie
kanalizacji deszczowych oraz wyciqgniqcia konsekwencji slu2bowych do os6b

od powiedzialnych za taki stan rzeczy. Kole.ina sprawa dotyczyla udzielenia odpowiedzi na

zapytanie radnego Janusza Dqbczyhskiego dotyczace jako(ci kostki brukowei poto2onej na

Zielonym Rynku. Kolejna sprawa dotyczyla zapytafi radnego Krzysztofa Kukuckiego odnoinie

budowybasenu,,De|fin,,orazodbioruuIicyBrzezinowej'Jakpoinformowa|PrezydentMiasta
na te pytania udzieli odpowiedzi Pani Magdalena Korpolak - Komorowska' Pan Radny J6zef

Mazierski pytal o sprawq bylego trenera Jerzego Engela iJego roszczef wobec miasta'

sprawa jest monitorowana do czasu wyiaSnienia wszystkich kwestii. Na zadane pytanla przez

radnego Krzysztofa Kowalskiego na temat keczupu wloclawskiego oraz konkursu na

dyrektoraLzKPrezydentMiastam6wilmiqdzyinnymiorek|amienaszegom|astaprzez
firmq,kt6rapatronu.ienaszdawnyzakladorazokonkursieiprzepisach'jakiesqniezbqdne
pr.y i"go typu sprawach. Je2eli chodzi o wypowiedi radnego Jaworskiego' to odpowie na

nie Zastepca Prezydenta Pani Magdalena Korpolak - Komorowska' Kolejna sprawa dotyczyla

firmy produkujqcej biomasq, ererydent stwierdzil, ie r6wnie2 ma wqtpliwo6ci w tej kwestii'

Umowazostalapodpisanana3lata,aczvmiastujestpotrzebnatakainwestvcja,tosiq
oka2e. Prezydent Miasta w dalszei czq(ci wypowiedzi odni6st siq do wypowiedzi radnego

Dariusza wesolowskiego na temat wydzialu Komunikacji oraz zatrudniania staiyst6w'

Sprawa wywozu Smieci zostanie na Zawiilu sprawdzona Do wypowiedzi radnego Jaroslawa

Chmielewskiego na temat kanalizacji, ul. Grodzkiej oraz imprezy, kt6rQ patronowal Pan

PrezydentMarekWojtkowskizostalyudzie|oneodpowiedzi.JeS|ichodziorek|amywMPK
zostanie to sprawdzone. Nastepnie Prezydent Miasta odni6sf sie do wypowiedzi radnej Olgi

Krut - Horonziak a dotyczyty one ulicy Szkolnej oraz zarobk6w pielqgniarek Na pytanie

radnego Stanislawa Krzem ieniewskiego Prezydent stwierdzil' ie miasto dba o

bezpieczeristwo dzieci na placach zabaw i na bieiqco ten stan rzeczY jest monitorowany'



Gtos zabral Przewodniczacv Radv Miasta Rafal Sobolewskl, kt6ry odni6sl siq do spraw

pracowniczych w sp6tkach.

6ios zabraf Prezvdent Miasta Marek Woitkowski stwierdzajqc,2e zna te sprawy i bqdzie

namawial Pana Prezesa do ich zalatwienia.

Glos zabrat radnv Jaroslaw chmielewski, odni6st siq do kwestii zloienia dokument6w Pani

Bialopiotrowicz na dyrektora LZK oraz sprzedaiy firmy KZPOW.

Gfos zabral radnv Dariusz wesolowski, kt6ry odni6sl siq do wypowiedzi Prezydenta Miasta

na temat kwestii podniesionych w swoich wypowiedziach.

Glos zabrata radna Olga Krut - Horonziak, kt6ra m6wila na temat wypowiedzi Prezydenta

Miasta odnosnie kompetencji radnej jako kierownika KRUS oraz pozytywnych dzialari

podjqtych w stosunku do pracownik6w.

Gios zabrat radnv stanislaw Krzemieniewski, wyraiajqc swoje niezadowolenie w zwiqzku z

patronem dawnego KZPOW.
iM

Komorowska, kt6ra udzielila odpowiedzi na wnioski zlo2one podczas informacji. Pan radny

Kukucki zloiyl wniosek dotyczEcy budowy basenu, terminu zakoiczenia i decyzji na

uiytkowanie, decyzja na u2ytkowanie jest w gestii wykonawcy inwestycji, wiqc zloienie

przez nrego stosownego zawiadomienia do organ6w, kt6re wydajq opinie jest w gestii

wykonawcy. Rozliczenie inwestycji ijej zakonczenie, bqdzie przebiegato zgodnie z zapisami

umownymi. Je2eli chodzi o ulice BrzezinowE, to stan zaawansowania rob6t w porownanlu

do sprawozdania zto2onego dnia 4 czerwca na ostatniej sesji - 85% tynk6w wewnqtrznych,

75 % posadzek, 45% bylo w poprzednim sprawozdaniu, 100% termomodern izacji pokryi

dachowych, 90% stolarki zewnQtrznej, 70% bYlo w poprzednim sprawozdaniu' 80%

kanalizacji sanitarnei bez bialego montaiu,65% kanalizacjitechnologicznej' 60% poprzednio'

80% cyrkufacji cieplej wody uiytkowej, 60 % poprzednio, 9oo/o p'poi' 45% w poprzednim'

80% centralnego ogrzewania, 60% w poprzednim,65% kanal6w wentylacyjnych' 50%

wykonania technologii basenowej, 100% dostaw central wentylacylnych' 90 % w
poprzednim sprawozdaniu, 50% instalacji elektrycznych inisko prqdowych' w poprzednim

3)o/o , l}Oo/o rozbudowy stanu surowego czq5ci ,,B" od strony ',OB(" IOO% stanu surowego

rozbudowy,,C", od strony hali OSiR - u, 75% rozbudowy stanu surowego segmentu "A" ' 
90%

niecki rekreacyjnej,60 % stan zaawansowania z poprzedniego sprawozdania. Jeieli chodzi o

ulicq BrzezinowE, zostal przerwany odbi6r z uwagi na zaistniate usterki, do 30 maja firma

miala dokonai frezowania odcink6w warstwy (cieralnej, w tej chwili takowe czYnnosci sie

odbyly, zostaty wykonane badania r6wno5ci planografem, wyniki sE pozytywne' za

wyjqtkiem tqczenia ta6mq, ale podczas u2ytkowania one zostanq rozjezd2one' AbV dokonai

odbioru sq potrzebne wyniki badari, przede wszystkim wyniki badai oznakowania

poziomego. Takowe wyniki otrzymano, ponownie zostaly wykonane badania planografem i

po odpowiednim sprawdzeniu bqdzie moina dokonai odbioru oraz rozliczenia. Je2eli chodzi

o kolejne wnioski, Pan radny Dariusz Jaworski pytat o plac zabaw na ulicY Brdowskiej oraz o

piasek w piaskownicach. Odebrano tE inwestycje, dokumenty kt6re przedstawil wykonawca'

sq to r6wniei atesty na materialy state iak ina materiaty, kt6re sE wyposa2eniem danych

e|ement6w,czv|ir6wnieipiasek.PaniWiceprezydentstwierdzila,i2nieprzypominasobie,
aby jakie( pismo wplynqto w danej sprawie, ale dokonany zostanie przeglqd na tym placu

zabaw. Je2eli chodzi o wniosek radnego Dariusza Wesolowskiego w sprawie "Saniko" 
i

wyw6zkq Smieci wielkogaba rytowych, to takowy odbi6r odbyl srq w sobotq i powt6rzony

zostal w niedzielg, poniewai tych Smieci byto doSi du2o, nie wszystkie zostaly zebrane'



poniewai byly r6wnie2 opony, kt6re nie naleiq do tego typu odpad6w. Je2eli chodzi o ulicq

Grodzkq, warstwy konstrukcyjne sq ukladane zgodnie z projektem to raz, a zgodnie z

zaleceniami insOektora nadzoru. Na odcinkach, na kt6rych moina byto ulo2yt warstwy

konstrukcyjne na ten moment jest to warstwa wyr6wnawcza iwarstwa wiE2Eca, kt6re

zostaly tam pofoione. Jeieli chodzi o poszerzenie pomiqdzy Willowq a Mostowq, Jest

zostawionv pas technologiczny p6tmetrowy, na kt6rym nie ma uiozonej warstwy

wyr6wnawczej, bo takowa jest uto2ona na jezdni poludniowej, w zwiqzku z tym sQ

demontowane oporniki, kt6re zostaly tam zamontowane iten pas wyr6wnawczy bqdzie

uzupe|nionybitumempou|o2eniuopornik6widopierow6wczasbqdziedowiqzany
wszystkimi warstwami konstrukcyjnymi. Jeieli chodzi o bezpieczeistwo na placach zabaw,

czuwa nad tym Wydzial Gospodarki Miejskiej oraz Nadz6r Budowlany'

Po zakoriczeniu dyskusji nad ww. punktem porzqdku obrad PrzewodniczEcy RadV Miasta

oglosil przerwg w obradach sesyjnych.

P rzerwa w obrad ach

Wznowienie obrad Po Przerwie.

Ad.3
Proiekt uchwaly w sprawie przyiQcia ,,Programu ochrony 5rodowiska przed halasem dla

miasta Wlocfawek na lata 2OI8 - 2023" .

Wprowadzenia do przedmiotowego zagadnienia dokonat Pan Andrzej Kozakiewicz

przedstawiciel firmy BMT com Sp6ika z o o, kt6ry poinformowal m in ' ie zgodnie z ustawq

Prawoochrony6rodowiskad|ateren6wag|omeracjio|iczbiemieszkaric6wwiqkszejniil00
tysiQcy, na kt6rych poziom hatasu przekracza poziom dopuszczalnY' rada powiatu w drodze

uchwafy okresla program ochrony Srodowiska przed halasem W dniu 25 sierpnia 2013 r'

Rada Miasta wloclawek Uchwalq Nr xxxv/79/2013 okre6liia ,,Program ochrony 6rodowiska

przed hatasem d|a miasta Wtoclawek,, na |ata 2014.2018. Programy takie aktua|izuje sie co

najmniej raz na piqi lat lub w przypadku wystapienia okolicznoici uzasadniajEcych zmiane

planu lub harmonogramu Pnyjqty do realizacji ww Uchwal4 Program zawiera w swojej

tre(ciharmonogramzadanprzewidzianychdorealizacjina|ata2014-2o!8.zewzg|qduna
fakt, ii zadania te zostaty ju2 wykonane, zachodzi koniecznoji dokonania aktua|izacji wvzej

przywofanego dokumentu z jednoczesnym wprowadzeniem nowych zadari do realizacii na

kolejne lata. w Programle ) zon ,' om6wiono wplyw planowanych inwestycji w uklad

drogowy Wloclawka oraz w komunikacjq kolejowq na klimat akustyczny miasta Aktualizacia

tego dokumentu podsumowuje reatizaclq poprzedniego Programu iprzedstawia obszary

miasta, w kt6rych ciqgle majq miejsce przekroczenia poziom6w dopuszczalnych halasu dla

poszczeg6lnych 2rOOet' frogram 2018 proponu.ie konkretne dzialania naprawcze na tych

obszarach i okrejla ich skutecznoii. Merytoryczna podstawE opracowania aktualizac.ii

Programu .,est wykonana w 2O!7 r. mapa akustyczna miasta Wloclawek Aktualizacjq

Prolramu ochrony 6rodowiska przed halasem opracowano zgodnie z obowiqzujqcymi



przepisami prawa oraz innymi dokumentami z zakresu ochrony 6rodowiska. Zgodnie z

ustawa Prawo ochrony Srodowiska przy sporzqdzaniu Programu zapewniono udziaf

spoleczeistwa. W tym celu dokument ten podano do publicznej wiadomo6cr w mySl ustawy

o udostepnianiu informacji o Srodowisku, udziale spoleczerlstwa w ochronie (rodowiska

oraz o ocenach oddzialywania na 6rodowisko. Pro.iekt Programu zostal zamieszczony na

stronie internetowej Urzqdu Miasta wloclawek w Biuletynie Informacji Publicznej, a

informacja o nim m.in.: na tablicach ogloszefi tut. urzedu oraz w prasie. czas trwania

konsultacji spolecznych ustalono na 21 dni, od dnia 07.05.2018 r. do dnia 28.05.2018 r. W

trakcie trwania konsultacji spolecznych nie wpfynqly 2adne uwagi, wnioski izastrze2enia od

mieszkaric6w. Dla realizacji Programu organy opiniujEce, tj. Regionalna Dyrekcja ochrony

Srodowiska w Bydgoszczy oraz Paistwowy Wojew6dzki Inspektor Sanitarny w Bydgoszczy,

uzgodnify odstEpienie od sporzqdzenia strategicznej oceny oddzialywania Srodowisko

Realizacja zawartych w Programie dziala6 naprawczych przyczyni siq do znacznego

ograniczenia uciqiliwoSci akustycznych naraionych teren6w przy racjonalnym i mozliwvm

do poniesienia przez ich TarzEdc6w, poziomie wydatkowania 6rodk6w finansowych.

Opinia Komisii Stalei Radv Miasta.

Projekt uchwaly w sprawie przyjqcia ,,Programu ochrony 6rodowiska przed halasem dla

miasta Wloclawek na lata 201.8 - 2023". rozpatrzyla oraz pozytywnie zaopiniowala Komisja

Gospodarki Miejskiej i ochrony srodowiska. opiniq w tej sprawie przedstawiafa Radzie

Miasta Przewodniczqca Komis.ji radna Olga Krut-Horonziak

Nastepnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ie otwiera dyskusjq nad ww'

zagadnieniem.

Wobec braku zgloszei do udzialu w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod

glosowanie przyjqcie projektu uchwaly w sprawie przyjqcia ,,Programu ochrony 6rodowiska

^--^.t h^l^.^^" .ll. mi.cti \A/l^.tr\^/ak nr lata 2018 - 2023".przed halasem dla miasta Wtoctawek na lata 2018 - 2023"

stwierdzono.

AzatemPrzewodniczqcyRadyMiastapoinformowal,iewrezultaciedokonanego
glosowania, Rada Miasta Wfoclawek podjqla uchwaiq w 2aproponowany brzmieniu

Uchwala stanowi zalqcznik do protokolu.

Po zakoriczonej procedurze glosowania Przewodniczqcy Rady Miasta oglosil przerwq w

obradach do czasu powrotu skarbnika Miasta na salq obrad, aby m6c kontynuowac

realizacjq porzqdku obrad.

Przerwa w obradach sesYjnYch'

Wznowienie obrad po Przerwie.
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Ad.4
Projekt uchwaiy zmieniajqcej uchwalq w sprawie uchwalenia budietu miasta Wloclawek

na 2018 rok.

Ad. s
Projektuchwatyzmieniajqcejuchwa|qwsprawieuchwa|eniaWie|o|etnieiPrognozy
Finansowei na lata 2018-2028.

wDrowadzenia do bloku ww. uchwal dokonata Pani Janina Radzikowska Skarbnik Miasta,

kt6ra poinformowata, ie projekt uchwaly zmieniajqcej uchwale w sprawie uchwalenia

budzetumiastaWloctawekna20lsrokprzewidujezwiqkszeniedochod6woponadlm|n.
zt, sq to 6rodki z tytuiu rekompensat za utracone dochody przystugujqce na podstawie

ustaw. Zwiqkszone zostaly dochody w dziale Oswiata o 423 tys zl', sq to 6rodki z fundacji

Anwil, zwrot nadplat z ZUS oraz dotacia na r62ne formy wychowania przedszkolnego w

zakresie pomocy spotecznej zmiany dotyczq zar6wno zwiqkszenia iak i zmniejszenla

dochod6w,jesttozmianakwotnarea|izacjqprojekt6wizadaripowierzonych.Pozyskano
r6wnie2 (rodki z wFos na wymiane ir6def ciepla. Proponuje siq zwiqkszenie wydatk6w o

537 tys. zl. tym samym proponuje sig zmniejszenie deficytu budietowego o ponad 500 ty6'

zt. Wydatki zwiAzane sq w wiqkszo6ci z otrzymanymi 6rodkami is4 proporcjonalne do

otrzymanych Srodk6w i wkladu wlasnego. Przewidziany jest zwrot do bud2etu wojewodY

czqjciotrzymanejdotacjiwzwiqzkuzesprzeda2qdzia|kiwStrefieEkonomicznejztego
tytulu zwiQkszone sq dochody niemniej jednoczeSnie nastEpii musi czeSciowy zwrot dotacji'

Odnoszqc siq do pro.iektu uchwaly zmieniajqcej uchwalg w sprawie uchwalenia Wieloletniej

erognozyFinansowejna|ata2018-2028SkarbnikMiastaPaniJaninaRadzikowskawyjasniia,
2e jest ona konsekwenclq przedlo2onej uchwaly zmieniajqcej bud2et i polega na

dostosowaniudochod6wiwydatk6wdozmienionejuchwalybud2etowej.Wskainiki
przedstawione w uchwale utrzymujQ normy ustawy o finansach publicznych'

Ooinia Komisii Stalei Radv Miasta

Projekt uchwaly zmienialqcefuchwalq w sprawie uchwalenia bud2etu miasta Wloclawek na

2018 rok rozpatrzyla oraz pozytvwnie zaopiniowata Komisja Budietu' Rozwolu i Promocji

Miasta. OpiniQ w tei sprawie przedstawit Przewodniczqcy Komisji radny Andrzei Palucki'

NastQpnie Przewodniczacy Rady Miasta poinformowat' 2e otwiera dyskusjq nad ww'

zagadnieniem.

W dvskusii udzial wzieli:

Glos zabral radnv Krzvsztof Kukucki, kt6ry w imieniu Klubu radnych sLD ztoiyl wniosek

aoty.ra.y wprowadzenia zmian do procedowanego proiektu uchwaly i zaproponowat

zwiqkszenie Srodk6w o kwotQ 21O.0Oo tys zt' zamiast. proponowanej w uchwale kwoty

55O.O0O ty6. zl. w zwiqzku z t<ompleksowq wymianq przylqczy do budynku basenu Wartoii

zadania po zmianie wyniesie 1.010.000 zt a nie 1 350 000 zl Ogloszony przetarg na

realizacjq inwestycji nie zostal rozstrzygniqty, w kolejnym wykonawca proponuje kwotq

niiszq ni2 zaklada Pan Prezydent, kr6tszy okres realizacji ni2 pozostali oferenci i dtu2szy

okres rqkojmi. Dlatego zdaniem Pana radnego nale2y rozwaiy6 propozycjq i racjonalnie
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podejmowai decyzjq, poniewai przeplacanie o 340 ty6. zl. jest duiE rozrzutnoiciE, na kt6rE

miasto nie stad. Ponadto Pan radny zaproponowal, aby wprowadzii zadanie dotyczqce

budowy chodnik6w w ul. Sielskiej w kwocie 150.000 zl. Zawnioskowal r6wnie2 o

zwiqkszenie 6rodk6w na zadaniu dotyczqcym modernizacji budynk6w mieszkalnych do

kwoty 1990.000 zl. zaproponowane zmiany dotyczq wydatk6w majqtkowych. Natomiast w

wVdatkach bieiqcych Pan radny zaproponowal zmniejszenie wysoko6ci rezerwv og6lnej do

kwoty 2.500.000 zt. jak rownie2 zmniejszenie wydatk6w do kwoty 9.507.242 zt. w dziale

Instytucje kultury fizycznej, wnioskujqc jednocze(nie o zwiQkszenie wydatk6w na usfugi

zwiEzane ze zbiorowym transportem lokalnym w toku 2018 do kwoty 22'99O-4OO zf. z ktorej

pokryte zostanq uslugi przewozowe oraz utrzymanie przystank6w komu n ikacyjnych '

Wniosek stanowi zatqcznik do niniejszego protokotu

Glos zabraf radnv Jaroslaw Chmielewski , kt6ry w swojej wypowiedzi poruszyl kwestiq

zwiqzanq z przebudowE infrastruktury technicznej do budynku basenu, dzialaf zwiazanych z

przetargami oraz 6rodk6w zewnqtrznych pozyskanych iprzeznaczonych na ten cel, a tak2e

du2ych koszt6w jakie w okresie realizacji sa przeznaczone na ten cel. Dla por6wnania Pan

radny wyjaSnil, ie w Gminie wloclawek ten sam wykonawca realizujqcy inwestycje dla

szkolv podstawowej wykonal jq w terminie iza (rodki przewidziane w u mowie. w
przypadku miejskiej inwestycji realizacja przekroczyta zakladany termin i srodki na jej

wvkonanie. Pan radny zapytat w zwiqzku z tym, ile ostatecznie bqdzie kosztowal wlocfawian

remont basenu. Pan radny odni6sl siq r6wnie2 to tematu poruszonego przez przedm6wcq,

kt6ry dotyczyt przetargu, w kt6rym udzial wziqfo trzech oferent6w co dalej z przetargiem czy

zostat on uniewa2niony iczy bqdzie nowe postqpowanie w zwiqzku z propozycjq zwiqkszenia

(rodk6w finansowych o ponad 500 tys. zl. w stosunku do zabezpieczonych w bud2ecie. Pan

radny poprosit o udzielenie jednoznacznej odpowiedzi w tej sprawie, gdy2 od niej zaleiy

poparcie przez radnych PiS proponowanych zmian.

GloszabralradnvJ6zefMazierskikt6ryzapytalczyofertaPrzedsiqbiorstwa
wielobraniowego Markopol zostala odrzucona czy te2 nie. Je2eli nie zostala odrzucona, to

nie ma obaw, ze zostanE wvbrane inne firmy oferu.jqce wykonanie zadania w kwocie wyzszej

o ponad 300 ty5. zt.

Glos zabral Przewodniczacv Radv Miastaiasta kt6ry poruszyl kwestiQ roboczego spotkania

radnych z Prezydentem Miasta, aby ustalii ostateczny ksztait zmian bud2etowych, poza tym

Pan Przewodniczqcy zapytaf Prezydenta Miasta czy jako gospodarz bud2etu wyraia on zgodq

na zmiany zaproponowane przez SLD.

fo-o.*f.t. kt6ra poinformowala, ie odbylo siq drugie postqpowanie na-budowq mediow

zwiqzanych z inwestycjE remontu i modernizacji dobudowy basenu Delfin. Srodki w bud2ecie

na ten cel w kwocie ok. 700 ty(' zt. byty nieadekwatne do ofert zloionych przez

wykonawc6w. Na stronie BIP nie pojawita siq informacja dotyczqca uniewainienia

postepowania przetargowego' Nie zawsze jest tak, ie oferta z najkorzystniejszE cenq spelnia

warunki w postqpowaniu jest to rozstrzygane na etapie oceny ofert, dlatego te2 nale2y w

bud2ecie zapewnii 6rodki dla oferty najdro2szej Pani Wiceprezydent odniosla siq z

zapytaniem, co bqdzie, je2eli siq oka2e czego w tym momencie nie moina przewidziei' ie z

jaki( wzgled6w bqdzie koniczno(i wybrania oferty nr 2 lub 3 czy spotkacie sie Paistwo jako

Rada za 4 czy 5 dni, je2eli oka2e siq konieczne dolo2enie (rodk6w, aby ta inwestYcjq

zrealizowai, bo jeieli nie zostanie wybrana oferta z najkorzystniejsza cenE z roznycn

wzglqd6w to w6wczas, aby realizowai dalej zadanie wymagana jest zgoda Rady Miasta by
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dolo2yi ponownie 5rodk6w. Pani Wiceprezydent stwierdzila odnoszac siq do kwestii
poruszanej przez radnego Chmielewskiego, ii temat byf tyle razy poruszany podczas obrad
sesy.jnych, 2e jedynie pokr6tce wyjasni,2e funkcjonowala tzw. baza sportowa w Urzqdzie

Marszatkowskim, wniosek byt zlo2ony do dofinansowania, nastqpito przesuniqcie zwiAzane z

wykonaniem dokumentac.ji, lecz z op6lnieniami na inwestyc.jach boryka siq nie tylko
samorzqd miasta Wfoclawka lecz r6wnie2 samorzqdy innych szczebli, dlatego nie nale2y

ciqgle wracai do przeszto6ci natomiast dofinansowanie na basen z termomod ern izacji

zostalo przez Urzqd pozyskane, tak2e 6rodki na ten cel zostaly pozyskane z Ministerstwa a

zatem Srodki finansowe jakie moina bylo pozyskai w zakresie infrastruktury zostaly

pozvska n e.

Glos zabrala Skarbnik Miasta Pani Janina Radzikowska, kt6ra poinformowala, 2e pow6d

zmiany w zakresie wydatk6w majQtkowych wyja6nila Pani wiceprezydent. Zfoiony wniosek

spefnia wymogi pod wzgledem formalnym natomiast nie jest moiliwa zmiana w wydatkach

bieiqcych, gdy2 nie moina dysponowai rezerwq, kt6ra zostata ju2 raz zaakceptowana przez

Radq Miasta wynika z tego,2e Rada Miasta nie mo2e przeznaczai rezerwy na jakikolwiek cel

w ciqgu roku bud2etowego. Pani skarbnik odniosla siq r6wnie2 do zmiany wydatk6w dla

instytucji kultury fizycznej, kt6ra to otrzvmala limit wydatk6w na utrzymanie tej instYtucji,

zaciqgnqta zobowiqzania a zatem zmniejszenie tych wydatk6w mo2e narazit na utratq

plynno6ci przez jednostkq a tym samym na utratq ptynno(ci przez gminq

Gtos zabral radnV Krzvsztof Kukucki kt6ry odni6st siq do wypowiedzi Pani Wiceprezydent i

stwierdzil, 2e brak jest przeslanek, aby sqdzii, 2e najdro2szy wvkonawca bgdzie lepszy od

najtafiszego. Z informacji opublikowanej na stronie BIP wynika, 2e najta6szy wykonawca

op16cz n ajkorzystn iejszej ceny oferuje najdfu2szy termin rqkojmi i najkr6tszy termin

wykonania zadania. Pozyskanie Srodk6w zewnqtrznych na realizacjq inwestycji nie uprawnia

do rozrzutnosci Srodk6w w wvsokoici 340 tys. zt dla wykonawcy wysokiego ryzyka. Pan

radny uwzglgdnia.iqc zastrze2enia Skarbnika Miasta zaproponowaf autopoprawl(Q do

ztoionego wniosku w kt6rej zaproponowal zwiqkszenie wydatk6w na transport zbiorowy o

500 tyi. zl. pozostawiajAc rezerwq o96lna bez zmian.

Gtos zabrata Skarbnik Miasta Pani Janina Radzikowska byla to jednak wypowied2 poza

mikrofonem.
stwierd zil, ie wniosek zostal wadliwie

Przewod n iczqcyprzygotowany dlatego tei nie mo2na go procedowai, ponadto Pan

poinformowat, 2e oglasza przerwq w obradach sesyjnych.

Przerwa w obradach sesvjnych

Wznowienie obrad po Przerwie

Wznawiaiac obrady Przewodniczacv Radv Miasta poinformowai, i2 wpiynela korekta

wniosku, kt6ry zto2yl Klub radnych sLD, zmierzajEca to tego, aby nie zmniejszai Srodk6w z

rezerwy og6lnej do kwoty 2.500.000 zf. natomiast kwoty przeznaczone na komunikacjq

zbiorowq uzyskafy wartoii 22.490.400 zl. Po wystuchaniu glos6w kt6re padly na sali oraz



wvja(niei Skarbnika Miasta o zagroieniach plynqcych z realizacji wniosku i bfgdnym jego

przvgotowaniu Przewodniczqcy Rady Miasta reasumujqc stwierdzil,2e chcialby poddai pod

glosowanie wniosek o przekazanie Prezydentowi Miasta wniosku klubu radnych SLD celem

ewentualnego uwzglqdnienia w pracach nad kolejnym projektem bud2etu.
W zwiqzku z powy2szym Przewodniczqcy Rady Miasta zwr6cit siq z zapytaniem do radnych

kto jest za przyjqciem zaproponowanego wniosku.
W wvniku glosowania przeprowad zonego z udzialem 21 radnvch za propozvcia zgfoszona

przeciwnvch oraz l glosie wstrzvmuiacvm sie.

W rezultacie przeprowadzonego glosowania wniosek uzyskal wymaganq wiqkszo5i.

Nastepnie Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod glosowanre przyjqcie projektu uchwafy

zmieniajqcej uchwale w sprawie uchwalenia budietu miasta Wtoctawek na 2018 rok.

w rezultacie przeprowadzonego glosowania uchwala zostala pod.iqta przez Rade Miasta

Wtoclawek.

Uchwala stanowi zalEcznik do niniejszego protokolu.

Ooinia Komisii Stalei Radv Miasta
Projekt uchwaty zmieniajEcej uchwalq w sprawie uchwalenia wieloletniej Prognozy

Finansowej na lata 2018-2028 rozpatrzyla oraz pozytywnie zaopiniowata Komisja Budietu,

Rozwoju i Promocji Miasta. opiniq w tej sprawie przedstawit Radzie Miasta Przewodniczqcy

Komisji radny Andrzej Palucki.

Nastqpnie PrzewodniczEcy Rady Miasta poinformowal, 2e otwiera dyskusjq nad ww'

zagadnieniem.

W dvskusii udzial wzieli:

Gfos zabral radnv Andrzei Palucki stwierdzajQc, 2e WPF jest wainym elementem gry

finansowej miasta i daje perspektywq funkcjonowania finans6w miasta. Pan radny odni6sl

siq do wskainik6w kt6re z 162nych powod6w ulegaja zmianie na przestrzeni lat a tak2e do

uwag RIO o monitorowaniu zadlu2enia, gdy2 jego brak moie zablokowai proces

inwestycyjny w miescie. Pan radny poinformowal,2e Prezydent Miasta w dw6ch kolejnych

prognozach wskazal, jak bqdq sie ksztattowaty wskainiki ijak bqdq rosty dochody bie2qce.

Pan radny odni6sl siq do parametr6w przedstawionych w procedowane.i uchwale i zwr6cit

uwagQ na wskainik splaty zobowiqzati kt6ry w roku 2018 ulegl zmniejszeniu natomlast

zwy2kuje w roku nastqpnym. Jest to wyliczenie na podstawie obecnie funkcjonujEcych kwot

niemniej zdaniem Pana radnego powinien zostai sporzqdzony dokument kompleksowo

ujmuj4cy wszystkie wskainiki nie odnoszqc siq jedynie do pojedynczych zapis6w' Tym

bardziej, 2e w przeszloSci byly r6wnie2 glosowane wPF bez wvmienienia wysokojci
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wskainik6w. W zwiqzku z tym analiza dotychczasowych prognoz finansowych upowainia
Pana radnego do zgloszenia pewnych wqtpliwoici.
Glos zabral Przewodniczacv Radv Miasta radnv Rafat Sobolewski, kt6ry poinformowal,2e
popiera wypowiedi radnego Andrzeja Pafuckiego i zauwa2yt, 2e nie powinno siq procedowac

tak przygotowanych projekt6w uchwal dotyczEcych WPF, wpisuje siq to w propozycjQ zmian
budietowych i przygotowanie klarownych projekt6w uchwal odpowiadajqcych woli
organowi wykonawczemu i uchwalodawczemu.
Glos zabraf radnv Jaroslaw Chmielewski, kt6ry stwierdzil, 2e nale2y bardzo wnikliwe
przyglEdad siq dokumentowi jakim jest WPF, trudno siq jest odnie(i do prognoz

wybiegajqcych do 2028 roku natomiast z analiz wynika, ie Prezydent Miasta planuje wzrost
podatk6w w wielu obszarach, niepokoi przesuwanie 6rodk6w z roku bieiqcego na poprzedni

ikreatywne podej6cie do spraw finansowych. Brak wyjaSnieri dotyczqcych finansowania

inwestycji i merytorycznych dyskusji dotyczqcych finans6w miasta. Pan radny zaapelowaf do

Prezydenta Miasta o rzeczowE dyskusjq w tej kwestii.

Po wyczerpaniu gtos6w w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod gfosowanie

przyjqcie projektu uchwaly zmieniajacej uchwalq w sprawie uchwalenia Wieloletnie.i

Prognozy Finansowej na lata 2018-2028.

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowat, 2e w rezultacie dokonanego gtosowania, w

zwiqzku z brakiem wymaganej wiqkszo6ci Rada Miasta Wioclawek nie podjqla uchwaly

zmieniajqcej uchwalq w sprawie uchwalenia wieloletniej Prognozy Finansowe.i na lata 2018-

2028.

Ad.6
Projekt uchwaly w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Miasta Wloclawek

za 2OL7 r. wraz ze sprawozdaniem z wykonania budietu miasta Wloclawek za 2017 rok.

Ad.7
Projekt uchwaty w sprawie absolutorium dla Prezydenta Miasta wlocfawek za 2017 rok.

wprowadzenia do zagadnienia dokonat Prezydent Miasta dr Marek wojtkowski, kt6ry

poinformowai, 2e realizu.jqc art.27O ustawy o finansach publicznych przedloiyl Wysokiej

Radzie po raz ostatni w tej kadencji sprawozdawanie z wykonania bud2etu za ubiegiy rok,

informacjq o mieniu oraz roczne sprawozdanie finansowe. Ponadto Prezydent Miasta

stwierdzit, 2e uchwalajqc w dniu 16 stycznia 2017 r. bud2et na 2077 r. ustalono doch6d na

poziomie 597 mln zi., a wydatki w wysokoSci 525 mln z tego wydatki majqtkowe 74 mln tj.

12% wydatk6w og6fem, deficyt ustalono na poziomie prawie 29 mln zl'

Planowano zaciqgnqi po2yczkq w wysoko(ci 59 mln zl., w tym na splatQ wczesniej

zaciqgniqtych kredyt6w ponad 30 mln. Po zmianach dokonanych w ciqgu roku budietowego

zwiqkszono dochody do wysokoSci prawie 629 mln zl, to.iest o 32 mln zl (zwiqkszenia

dotyczyly gl6wnie zadari w zakresie pomocy spolecznej), wydatki zwiqkszono do wysoko6ci

W wvniku glosowania przeprowadzonego z udziatem 22 radnvch za przvieciem ww.

wstrzvmuiacvch sie
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wlasne wyni6sl L3,9 %. Najwiqksze naklady przeznaczono na zadania zawiqzane z

infrastrukturq drogowq 23 % planowanych wydatk6w majqtkowych, dla zadari zwiqzanych
z poprawq warunk6w w plac6wkach oiwiatowych 22 % planowanych naklad6w ponadto 1,5
mln zl zaplanowano na realizacjq zadai wzbogacajqcych ofertq plac6wek o o5wiatq w
ramach zadai w zakresie kultury fizycznej i bud2etu obywatelskiego.
W ramach wydatk6w majqtkowych wykonano:
- modernizacjq wiaduktu nad torami PKP w ciqgu Alei Kr6lowej Jadwigi
- parking przy ul. Wienieckiej
- sygnalizacjg Swietlnq na skrzy2owaniu ul. Robotnicza - Kapitulna
- kanalizacjq deszczowq w ulicy Starodqbskiej
- icie2ki rowerowe w ciqgu ul. Wienieckiej i Plockiej
- przebudowano ul. Dziewiriskq, Pawiq, Skalnq iMalwowq, tubnq
- zmodernizowano 9 budynk6w komunalnych poprzez wykonanie c.o, przebudowq instalacji
wod - kan, przebudowq pokryi dachowych
- sfinansowano zakup 2 quad6w dla Policji, lekkiego samochodu rozpoznawczo ratowniczego
wraz z doposa2eniem dla Stra2y PoZarnej.
- zakupiono przy dofinansowaniu ze Srodk6w PFRON-u samochody specjalistyczne do
przewozu dzieci dla ZS Nr 3 iSzkoly Integracyjnej.
- zako6czono budowq PP Nr 30 oraz modernizacjq budynku LZK.

- przy dofinansowaniu Srodk6w zewnqtrznych realizowano termomodernizacjq budynk6w
uiytecznoSci publicznej w tym budynki o6wiaty oraz budowq nowych plac6wek opiekuiczo

- wychowawczych tak zwanych ,,14"
- uzupelniono w nowe urzqdzenie rekreacyjne Park Sienkiewicza iLokietka.
Na zakodczenie swojej wypowiedzi Prezydent Miasta dr Marek Wojtkowski poinformowal,

2e wraz ze sprawozdaniem z wykonania bud2etu przedktada sprawozdanie finansowe,

informacjq o mieniu komunalnym oraz informacjq o ksztaltowaniu siq wieloletniej prognozy

finansowej. Przez caly rok budietowy zar6wno dochody jak i wydatki podlegaly bie2qcej

kontroli zarzqdczej utrzymujqc wla(ciwe relacje o kt6rych mowa w ustawie o finansach

publicznych. A zatem wnosi o przyjqcie przedto2onych sprawozdan.

Nastepnie Skarbnik Miasta Pani Janina Radzikowska odczytaia tre(i Uchwaly Nr 17lS/2018

Skiadu Orzekajqcego Nr LO Regionalnej lzby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 20

kwietnia 2018 roku w sprawie wyrazenia opinii o przedloionym przez Prezydenta Mlasta

Wloclawek sprawozdaniu z wykonania budietu miasta za 2017 rok wraz z informacjE o

stanie mienia i objaSnieniami. Regionalna lzba Obrachunkowa postanowifa zaopiniowac

pozytywnie przedlo2one sprawozdanie z wykonania budzetu miasta za rok 20t7 wraz z

objaSnieniami i informacjq o stanie mienia Jednostki.

Uchwala Nr I7/S/2OI8 Sktadu Orzekajqcego Nr 10 Regionalnej lzby Obrachunkowej w

Bydgoszczy z dnia 20 kwietnia 2018 roku stanowi zalqcznik do protokofu.

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal,2e Sprawozdanie Prezydenta Miasta Wlociawek

z wvkonania budietu za rok 2oI7 bylo przedmiotem obrad Komisji stalych Rady Miasta w

zwiqzku z tym zwr6cit siq do Przewodn iczqcych Komisji o ich zaprezentowan ie.

Opinie Komisii Stalvch Radv Miasta
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Komisje stale Rady Miasta rozpatrzyly, dokonafy analizy oraz wyrazity swojq opiniq o

Sprawozdaniu z wykonania przez Prezydenta Miasta bud2etu Miasta Wloclawek za 2017 rok
wraz z informacjE o stanie mienia miasta.
W imieniu Komisji Kultury iSportu negatywnq opiniq o Sprawozdaniu z wykonania budietu
miasta za 2Ot7 rok wraz z informacjq o stanie mienia miasta przedstawil Radzie Miasta
Przewodniczqcy Komisji radny Dariusz Jaworski.
- W imieniu Komisji Edukacji pozytywnq opiniQ o ww. Sprawozdaniu za 2017 rok
przedstawita PrzewodniczEca Komisji radna Agnieszka Chmielewska.
- Komisja Zdrowia, Rodziny i Opieki Spoleczne.i wypracowata negatywnE opiniq o

Sprawozdaniu z wykonania bud2etu miasta za 2077 rok wraz z informacja o stanie mienia

miasta, kt6rA w imieniu Komisji przedstawil Przewodnicz4cy radny Tomasz Nagala.
- Przewodniczqca Komisji Porzqdku Prawnego i Publicznego radna Mariola Gawtowska
zapoznala radnych z pozytywnE opiniq wyra2onq przez cztonk6w Komisji na temat ww.
Sprawozdania za rok 2077 .

- NegatywnE opiniQ o Sprawozdaniu z wykonania budietu miasta za 2077 rok wraz z

informacjq o stanie mienia miasta wypracowaia Komisja Gospodarki Miejskiej i Ochrony

Srodowiska, kt6rq przedstawila Przewodniczqca Komisji radna Olga Krut-Horonziak.
- W imieniu Komisji Budietu, Rozwoju i Promocji Miasta tak2e pozytywnQ opinie o ww.

Sprawozdaniu z wykonania budietu miasta za rok 2Ol7 przedstawit Przewodniczqcy Komisji

radny Andrzej Palucki.

Jako ostatnia przedstawiona zostala pozytywna opinia Komisji Rewizyjnej, z kt6rE zapoznal

radnych Przewodniczqcy Komisji radny J6zef Mazierski informujqc, 2e zgodnie z ustawowymi

uprawnieniami, kt6re wynikajq z art. 18a ust.3 ustawy o samorzqdzie gminnym oraz 5113
ust.1 Statutu Miasta Wlocfawek (Dz. Urz. Woj. Kuj-Pom. z 2016r. po2.3069) - Komisja

Rewizyjna Rady Miasta obradujqc na posiedzeniu, kt6re odbylo sig w dniu 05 czerwca br.

dokonata oceny wykonania bud2etu w oparciu o sporzqdzone przez Prezydenta Miasta

Wloclawek Sprawozdanie z wykonania bud2etu miasta Wloctawek za 2017 rok wraz ze

Sprawozdaniem z wykonania plan6w finansowych instytucji kultury za 2017 rok oraz

lnformacjq o ksztaltowaniu siq Wieloletniej Prognozy Finansowej za 2OI7 rok, a tak2e

f nformacjq o stanie mienia komunalnego Miasta Wtoctawek za 2017 rok jak r6wnie2 analizy

zgodnoici wykonania budietu z budietem uchwalonym przez Radq Miasta.

Wypetniajqc obowiqzek wynikajEcy z aft. 27O ust. 2, Komisja Rewizyjna rozpatrzyta

sprawozdanie Finansowe Miasta wiociawek za 2oI7 rok jak r6wnie2 Informacjq, o kt6rej

mowa w art. 267 ust. 1 pkt 3 ustawv z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych.

Przy czym Komisja Rewizyjna nie wypracowata pozytywnej opinii o ww. Sprawozdaniu

Finansowym.
Dokonujqc oceny wykonania bud2etu za rok 2077 Komisja Rewizyjna poddala analizie:

- wysokoit wykonania dochod6w w odniesieniu do planu z uwzglqdnieniem dochod6w

wfasnych,
- wysokosi wykonania wydatk6w budzetowych w por6wnaniu z ich planem w rozbiciu na

wydatki bie2qce oraz majEtkowe,
- faktyczny wynik bud2etu w por6wnaniu z planowanym deficytem bud2etowym,

- stan zadlu2enia miasta oraz realizacjq przychod6w oraz rozchod6w bud2etu miasta w 2017

roKu,
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Wiceprzewod n iczEcy Rady Miasta radny Dariusz Wesotowski po dokonaniu prezentacji

opinii RfO o wniosku Komis.ii Rewizyjnej w sprawie absolutorium za 2017 rok poinformowal,
2e otwiera dyskusjq na temat procedowanych zagadniei i zaprosil radnych do zabierania
gfosu w przedmiocie omawianych projekt6w uchwal.

W dvskusii ud zial wzieli:
Glos zabral radnv Stanisfaw Wawrzonkoski, kt6ry na poczEtku swojej wypowiedzi
skomentowal zachowanie jednego z radnych zabierajqcych gtos, kt6ry stwierdzii, i2 Pan

radny marudzi cos pod nosem, z pewno6ciq.iest to wyraz nowoczesnego zachowania i

szacunku dla starszej osoby. Odnoszac siq do realizacji bud2etu za rok ubiegly Pan radny

stwierdzil, ie dochody jak i wydatki ksztattujq siq na przyzwoitym poziomie. Pan radny
zwr6cil uwagq, 2e bud2et zamknaf siq nadwy2kq bud2etowq 0,5 mln. zt. oraz nadwy2kq

operacyjnq w wysoko(ci ponad 66 mln. zl. Cieszy takie pozyskanie 6rodk6w europejskich na

wydatki inwestycyjne w kwocie 13, 5 mln. zl. i wydatki bieiqce ok. 1,5 mln. zl. oraz irodk6w
z budietu krajowego w kwocie ponad 9 mln. zl., co stanowi 30% wszystkich pozyskanych

6rodk6w ze irodel zewnqtrznych. Zdaniem Pana radnego dobry jest r6wnie2 stosunek
wykonania przychod6w irozchod6w 65 mln. zl. do 40 mln. zl. jak r6wniei wykonanie
dochod6w przekazywanych do bud2etu padstwa na plan 8,3 mln. zt. wykonano 11,3 mln. zl.

W spos6b nale2yty zdaniem Pana radnego ocenii trzeba wykonanie dotacji udzielonych z

budietu dla sektora jednostek finans6w publicznych jak ijednostek z poza tego sektora.
Dobrze nale2y tak2e ocenii dochody i wydatki na wydzielonych rachunkach o3wiatowych
jednostek bud2etowych. Pan radny odni6sl siq do kwoty dlugu, kt6ry wynidsl na koniec roku

ok. 266 mln. zl. kt6ry jest dorobkiem samorzEdu od poczEtku jego istnienia, natomiast za

ostatnie 3 lata zadluienie zmniejszono o ponad 50 mln. zl. Pan radny zwr6cil takie uwagq na

r6wnowa2enie wydatk6w bie2qcych o czym byla mowa uprzednio w kontek6cie moiliwo5ci
zaciqgania kredyt6w. Pan radny zwr6cil r6wniei uwagq na wainy wskainik splaty
zobowiqzari, kt6ry jest na poziomie 6,45% w stosunku do dopuszczalnego w wysokoSci 10%.

Splatv rat kapitafowych oraz wykup papier6w wartoiciowych sq wykonywane zgodnie z

planem. Pan radny wskazat takie na wielkoii majqtku miasta a takie na wielkoii dochod6w
bud2etowych, ponadto zwr6cii uwagq na dopuszczalny wskainik zadluienia, gdy2 sq to
parametry cha rakteryzujqce stan imoiliwo6ci inwestowania miasta w najbli2szym czasie.

Zdaniem Pana radnego Wloclawek moie w najbliiszym czasie inwestowai wiqcej w
potrzebne obiekty, zadania z zakresu transportu, mieszkalnictwa, rewitalizac.ii starej czqsci

miasta iwydatk6w spofecznych. Cieszq obecnie prowadzone inwestycje na terenie miasta,

niemniej istnieje niedosyt w odktadaniu w czasie kluczowych inwestycji dla miasta. Zdaniem

Pana radnego przepychanki dotyczqce tegorocznego budietu, upowa2nieri dla Prezydenta

Miasta oraz wsparcia dla mieszkalnictwa sE nieracjonalne i Smieszne. Pan radny bgdzie z

ciekawo(ciq obserwowal zachowania radnych podczas glosowania nad udzieleniem

absolutorium w szczeg6lno6ci chodzi o radnych zatrudnionych w jednostkach podlegtych

Ponadto Pan radnv poinformowaf,2e podczas zawod6w, na kt6rych obecny byl Pan radny

wszyscy z podziwem chwalili obiekty sportowe przy ul. Chopina wraz ze znajdujqcymi siq

tam boiskami sportowvmi, zatem warto i nale2y cenii to co siq posiada, bo nie wszystko co

obce jest lepsze.

Glos zabrat radnv Jaroslaw Chmielewski, kt6rych stwierdzii, 2e Prezydent Miasta nie moie
liczyi na pochwaly ze strony swojego Klubu natomiast dobrze, ie jest Klub SLD, kt6ry chwali
Prezydenta Miasta. Pan radny jako Przewodniczqcy Klubu radnych PIS dokonaf oceny
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bud2etu za rok 2017 i zauwaiyl, ie pod wzglqdem rachunkowym jak i ze strony RIO nie ma

zastrzezei, natomiast istniejE zastrzezenia co do jego jakosci, efekt6w i sposobu dziaiania.
Rada Miasta zatwierdza bud2et miasta, ale architektem miasta jest Prezydent. Pan radny
stwierdzil,2e nie bgdzie siq odnosil do liczb i powielat wypowiedzi poprzednika, gdy2 sq

miasta, w kt6rych bud2et jest mniejszy i brak jest infrastruktury, ale nie oznacza to, 2e

miasto ma r6wnai do tych, kt6rzy majq gorzej. Pan radny odnoszqc siq do dzialai
Prezydenta Miasta przywolal powolanie dw6ch sp6lek, pierwsza to MBM dzialajqca z duiym
op6lnieniem kt6ra wydatkowala 1.100.000 zl. i brak jest efekt6w w dziedzinie budownictwa
mieszkaniowego, druga to Wloclawskie Przedsiqbiorstwo Komunalne powolana w roku
ubieglym do wywoienia odpad6w komunalnych z naszego miasta, z nie do kofca
zrozumialymi zasadami organ izacyjnym i, kompetencyjnymi i wysokoiciq naklad6w
finansowych przeznaczonych na dzialalnoii. W tych obszarach widoczny jest chaos

organizacyjny. Pan radny odni6sl siq r6wniei do zwiqkszajEcych sie corocznie a niczym nie

uzasadnionych wydatk6w na promocjq ze 150 tys. zt. w roku 2015 do 500 tys. zl. w roku
2OI7 , lecz bez efekt6w dla miasta, chyba, ie chodzi o promocjq osoby Pana Prezydenta. Pan

radny zwr6cil r6wnie2 uwagq na zagadnienie zwiqzane ze stawkami oplat za uiytkowanie
wieczyste, kt6re nie jest jednolite na obszarze cafego miasta nie wiedziei z jakiego powodu
o czym Prezydent nie informowaf radnych podczas wystapief sesyjnych. Pan radny zwr6cil
siq o wyja6nienie na jakim etapie jest sprawa odzyskania Srodk6w z podatku Vat, kt6ra miala
miejsce w roku 2017 przez firmq zewnQtrznE wynajqtq to tego zadania. Pan radny
przypomnial,2e Klub radnych PiS zwr6cil siq z propozycjq obni2enia podatk6w od Srodk6w
transportowych a chodzi o autobusy z 1000 do 500 zl. rocznie, jakie dzialania zostaty podjqte
przez Pana Prezydenta, aby podatki z tego tytulu wr6cify do Wloclawka. Bytby to zastrzyk
finansowy dla bud2etu miasta. Pan radny zwr6cil uwage na niewtaiciwy nadz6r nad

inwestycjami prowadzonymi w mieicie na co wskazuje szereg przyklad6w, sq poprawki,
nieterminowoii. Pan radny przypomniaf r6wnie2 o pobraniu w grudniu roku 2017 z konta
miasta 6rodk6w finansowych w wysoko6ci 4 mln. zl. dla bytego selekcjonera. Ponadto
zwr6cif uwagq na brak zainteresowania miasta przejqciem dziatki od syndyka masy

upadtoSciowej jednej z firm nieopodal MPEC z przeznaczeniem na tereny inwestycyjne,
miasto pozyskalo Srodki innE drogE a pieniqdze w bud2ecie nie wiadomo na co zostafy
przeznaczone. Pokazuje to, 2e brak jest strategicznego myslenia, natomiast jak stwierdzit
Pan radny Prezydent zadbal o sw6j komfort kupujqc w trakcie trwania kadencji 2 samochody
sluibowe, le2ankg do swo.jego pokoju wypoczynkowego, ponadto rok 2OI7 byl dobrym
rokiem dla Prezydenta Miasta, kt6ry rozpoczEl nowE pracq w PWSZ, iona Pana Prezydenta
otrzymafa w drodze konkursu prace w MZOZ. Pan radny poprosil o informacjq na temat
oplat z tytulu dotacji jakie sa wnoszone do uczelni, w kt6rej wykiada Pan Prezydent i jego

Zastepca, co zdaniem Pana radnego jest niewtaSciwe, gdy2 czas ten powinien zostai
po(wiqcony dla miasta, chodzi o wysoko5i dotacji dla uczelni, czy.iest ona podobna do
wynagrodzenia, kt6re razem pobierajq Pan Prezydent ijego Zastqpca rocznie za Swiadczenie

tam usiug. Zdaniem Pana radnego brak nadzoru nad inwestycjami ibrak wizji
funkcjonowania miasta pozwala powiedziei Panu radnemu, 2e szkoda jest miasta, gdyt z

posiadanych Srodk6w mo2na bylo uzyskai lepszy efekt dla rozwoju miasta idla mieszkaic6w
a rok 2OI7 nie byl wlaiciwie wykorzystany, dlatego Klub radnych PIS bqdzie glosowaf
przeciw tej uchwale.
Gios zabrala radna Ewa Szczepa6ska, kt6ra stwierdzila, 2e wypowiedl Pana radnego
Stanislawa Wawrzonkoskiego to nie byfa laudacja to byla kultura, zr6wnowa2enie i
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merytoryka. Natomiast wypowiedi radnego Chmielewskiego sugeruje, ie przez minione 3

lata byf on nieobecnym radnym, kt6ry jawi siq jako osoba transparentna natomiast
wypowiedzi Pana radnego to arogancja i kpiEcy wyraz z urzqdu Prezydenta, co uwtacza

sluchajqcym.
Glos zabrata radna Olea Krut-Horonziak, kt6ra stwierdzifa,2e ocena RIO odnosi siQ do strony
finansowej bud2etu, natomiast nie odnosi siq do celowo6ci zadarl zapisanych do realizacji w
budiecie miasta, wniesionych przez Prezydenta Miasta. Ocenre podlegajq dzialania
podejmowane przez Prezydenta Miasta na rzecz rozwoju miasta iw trosce o jego

mieszkaric6w. Rada Miasta nie ma wplywu na wydatki majatkowe, kt6re sQ objqte prawem
przetargowym i naleiq do najwa2niejszej dzialalno6ci Prezydenta Miasta w zakresie

inwestycyjnym. Pani radna stwierdzila, ie przez 4 lata byly kierowane pod adresem
Prezydenta zastrzeienia, uwagi i zarzuty w tym wzglqdzie. Odnoszqc siq do wypowiedzi
radnego Stanislawa Wawrzonkoskiego Pani radna nie zauwaiyta zwiqzku pomiqdzy

obiektem jakim jest Hala Mistrz6w, Basen, DK nr L a zaslugami w tej kwestii Pana

Prezydenta Wojtkowskiego. Prezydent Miasta Marek Wojtkowski otrzymal natomiast Strefq
P rzedsiqbiorczoSci, Inkubator oraz inne narzqdzia slu2Qce rozwojowi miasta, kt6re
pochodzily ze Srodk6w zewnetrznych. Sam natomiast pozyskal 15 krotnie mniej 6rodk6w
unijnych w chwili, gdy budiet unijny dla Polski jest najwiqkszy od czas6w wstEpienia Polski

do UE. Prezydent zdobyl nawet mniej 6rodk6w aniieli wysoko6i Srodk6w przedakcesyjnych,
kt6re zdobyt Prezydent Skrzypek. Pani radna odniosla siq r6wnie2 do informacji Prezydenta
Miasta przekazywanej na przestrzeni 4lat o opracowywaniu dokumentacji dotyczqcej
rewitalizacji Starego Miasta, przypominajac jednoczeSnie wczeSniejsze swoje wypowiedzi o

nieskuteczno5ci dzialad Prezydenta w tej czqsci miasta na rewitalizacjQ materialnA czy te2

spolecznq iogromnych (rodkach przeznaczanych na ten cel, bez widocznych rezultat6w.
Pani radna zauwa2yta, 2e wygrane wybory w roku 2014 przez Prezydenta Miasta osiagniete
zostaly m.in. poprzez dyskredytacjq dzialari, kt6re byly udzialem kolejnych prezydent6w po

1990 roku, w r62nych dziedzinach rozwoju miasta. Zdaniem Pani radnej miasto otrzymafo 3

lata niekompetencji, rozrzutnoici iskrywanej za uimiechem arogancji iwy2szosci. Pani

radna odniosla siq r6wniei do odebrania przez Radq Miasta upowa2nief kompetencyjnych
Prezydentowi Miasta do zaciagania zobowiEzai finansowych. Jak powiedziala Pani radna to
Pan Marek Wojtkowski przyjeid2ajqcy codziennie do pracy spod Lubraica spowodowal,2e
radni podjqli decyzjq, choi zdecydowanie zbyt p6ino, lecz mimo to mo2e choi niewielkie
Srodki finansowe zostanq w ten spos6b uratowane. Pani radna stwierdzila, ie od poczEtku

nie dafa siq nabrai inie zawierzyla slowom Prezydenta bqdqc nawet nieposlusznq radnq w
162nych uwa ru nkowa n iach, gdy2 w roku 2015 odbyfo siq spotkanie, z kt6rego jak

poinformowafa Pani radna Prezydent uciekf zmuszany do zajqcia merytorycznego

stanowiska, bojqc siq dyskusji i pytai, kt6re rodzily siq juz po 6 miesiEcach zarzqdzania
miastem. Pani radna stwierdzita, ie nigdy nie slyszata dyskusji na temat merytoryczny z

udziatem Prezydenta Miasta. Pani radna zwr6cila uwagq na wczedniejsze informacje Pana

Prezydenta, 2e przygotowuje siq on do zarzqdzania miastem, obecnie w tym temacie
pozostafy wytqcznie slowa. Najwa2niejszym wydarzeniem dzisiaj jest to aby mieszkafcy
miasta dobrze siQ zastanowili na kandydatem na urzqd Prezydenta Miasta, gdyi z

dodwiadczenia z obecnq osobq Prezydenta naleiy wnioskowai,2e mieszkaricy siq ju2 nie
nabiorq na okrqgle wypowiedzi. Obecny Prezydent jest tak2e kandydatem, a wiqc bqdzie
ciekawie, co powie w jesiennej kampanii. Obecnie na.jwa2niejsze jest to, ie radni zhyt p6ino,
ale wlaSciwe ocenili dzialania Prezvdenta Miasta.



Glos zabral radnv Stanislaw Wawrzonkoski nie chcqc prowadzii polemiki z przedm6wczyniq

wyjasnil, ie m6wiqc o podziwie kompleksu sportowego przez uczestnik6w zawoddw nie

wymienila zaslug w tym wzglqdzie Prezydenta Marka Wojtkowskiego, lecz byf to sukces kilku
wcze6niej urzqdujqcych Prezydent6w w tym takie Pana radnego. Pan radny odni6sf si9

r6wniei do Srodk6w akcesyjnych, byly to 6rodki z FARE 2001, z Funduszu ISPA w tym samym
roku, byly do (rodki pozyskane dla miasta przed sprawowaniem urzqdu przez Prezydenta
Skrzypka.

Glos zabral radnv Krvstian tuczak. kt6ry odnoszqc siq do wypowiedzi kolegi radnego
Jaroslawa Chmielewskiego stwierdzil, 2e jest mocno rozczarowany jej poziomem, gdyi Pan

radny spodziewal siq czego6 wigcej po kandydacie na urzqd Prezydenta. Byla to duza
przepaSi pomiqdzy wywa2onq wypowiedziq jakq zaprezentowat byly Prezvdent Miasta
radny Stanislaw Wawrzonkoski a petnq niepotrzebnych inwektyw, zlo6liwo5ci iutyskiwa6
pod adresem Prezydenta Miasta wypowiedziq Pana radnego, co bylo zaskakujqce. R6wniei
wypowied2 przedm6wczyni inieko6czqce siq inwektywy przekraczajqce normy etyczne sE

niewlaiciwe. Zdaniem Pana radnego dyskusja powinna opierai siQ na merytorycznym
przekazie jaki zaprezentowat Pan Stanislaw Wawrzonkoski.
Glos zabral radnv Krzvsztof Kowalski zwr6cif siq do radnego PO o nieocenianiu siebie
wzajemnie, gdy2 debata.iest na temat dzialalnoSci Prezydenta Miasta w smutnej kadencji,
kt6ra dobiega korlca. Pan radny stwierdzil, ie pewne rzeczy mo2na bylo zrobii taniej,
szybciej i lepie.j wskazujqc przy tym wysokie koszty realizacji Przedszkola nr 30 czy Hali

sportowej pefnej niedor6bek. Natomiast Pan radny przypomniat obietnice skfadane przez

Prezydenta, kt6re mialy oiywid izdynamizowai miasto, a mianowicie o dobrym potoieniu
miasta, dobrej lokalizacji autostrady A 1, o inwestorach i inwestycjach na terenie miasta,
gdzie zatem sE ci inwestorzy iinwestvc.ie. Pan radny przypomnial r6wnie2 o L200 miejscach
pracy, kt6re obiecywal Pan Prezydent a kt6rych nie ma, nie liczqc pracownik6w, koleg6w,
kt6rzy weszli z ramienia SLD do sp6fek miejskich. Ponadto wskazal, ie zostata powolana

sp6tka wytqcznie po to, aby ci ludzie mogli miei pracq. Pan radny zwr6cif uwage na

obietnicq przedwyborczq o wsp6lnym inic.jowaniu z inwestorami kampanii na rzecz

kupowania lokalnych towar6w i uslug, wspierajqc lokalne marki. Stoi to w sprzeczno6ci do
promowania firmy z siedzibq w towiczu, co jest trudne do zrozumienia. Zdaniem Pana

radnego Prezydent zawi6dl tych wyborc6w, kt6rzy glosowali na niego w tym takie Pana

radnego, kt6ry na niego gtosowal.
Gtos zabral Wiceorzewodn iczacv Radv Miasta radnv Janusz Debczvriski odni6sl siq do
niewlaSciwych jego zdaniem zachowafi radnych z PO gdy2 ocenie podlega wykonanie
budzetu i udzielenie lub nie absolutorium dla Prezvdenta Miasta nie za6 dla
Przewodn iczqcego Jaroslawa Chmielewskiego, kt6ry ma pelne prawo w imieniu
najwiqkszego klubu w Radzie Miasta dokonai oceny wykonania budietu przez Prezydenta
bqdqc przy tym wyrazicielem opinii wielu mieszkaric6w. Pan radny stwierdzit,2e obecna
prezydentura jest najstabszq od 1990 roku nad czym Pan radny bardzo ubolewa i nie
przynosi to 2adnej satysfakcji, gdy2 podobnie jak przedm6wca Pan radny tak2e glosowal na

Pana Marka Wojtkowskiego podczas ll tury wybor6w ijest zawiedziony jego dziafaniem.
Ponadto Pan radny zwr6cit uwagq,2e zadlu2enie miasta zmniejszyio siq na skutek zaniecha6
Pana Prezydenta a nie nadzwyczajnych dzialad zwiqzanych z inwestycjami. W ocenie Pana

radnego prezydentura ta charakteryzuje siq udawaniem przez Pana Prezydenta gospodarza
miasta a nie rzeczywistym sprawowaniem tej funkcji. Jest to po prostu makierowanie, czyli
udawanie pracy. Niemniej Pan radny pochwalil sprawno6i Pana Prezydenta zwiqzan4 z
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zakupem dw6ch aut slu2bowych w ciqgu 3,5 roku sprawowania wfadzy oraz zatrudnieniem
20ny w miejskiej sp6lce. Na zakoriczenie wypowiedzi Pan radny zacytowal powiedzenie

kibicdw - niech Pan jui jedzie do domu my nie powiemy nikomu.
Glos zabral radnv J6zef Mazierski. kt6ry dokonujqc oceny wykonania bud2etu miasta odniost

siq w swojej wypowiedzi do dw6ch kontroli jakie przeprowadzila Komisja Rewizyjna biorqc
pod uwagq celowosi, rzetelnoSd igospodarno(i. Pan radny wskazal zadania, kt6re nie

zostaly wykonane a byty zaplanowane w bud2ecie miasta, uzasadniajqc czym sie kierowano.
Byly to zadania jak budowa tzw. ,,I4", nie wystqpowal w budiecie zapis wskazujqcy na

budynek przy ul. tubnej gdzie sporzqdzono studium wykonalnoSci iwydatkowano 6rodki co

do wydatkowania kt6rych nie mial Pan prawa. Pan radny stwierdzil,2e negatywnie ocenia

decyzje o aneksach zmieniajqcych termin realizacji oraz wynagrodzenie tzw. ,,74" na ul.
Jasnej, odni6sl siq r6wnie2 do budowy trasy Srednicowej, kt6re to zadanie zapisano w
budiecie roku 2017, nie zrealizowano do chwili obecne.i a zadanie obarczone jest wieloma
aneksami. Pan radnv wskazal r6wnie2 na niezrealizowane pomimo zapewnief zadanie

zwiqzane z oiwietleniem chodnika ul. Ka liska-Dziewi6ska, w tym przypadku nie chodzilo o

brak 6rodk6w, lecz chqci dzialania. Dotvczy to tak2e oiwietlenia innych ulic zapisanych w
bud2ecie miasta. Pan Prezydent nie wywiqzat siq r6wnie2 z dokonania audytu
energetycznego o6wietlenia ulic, jak r6wniei z zadai inwestycyjnych zapisanych w budiecie
miasta dotyczEcych przebudowy budynku przy ul. 3 Maja na CAZ, przebudowy parkingu przy

UM, punktu widokowego i6cie2ki dydaktycznej na ZawiSlu oraz rewitalizacji ul.3 maja od ul.

Tumskiej. Pan radny negatywnie ocenil to, 2e w stosunku do tych zadaf inwestycyjnych w
roku 2017 Prezydent przygotowal 17 aneks6w zmieniajqcych terminy realizacji zadai oraz

wynagrodzenie. Pan radny negatywnie ustosunkowat siq r6wniei do zadlu2enia miasta.
Ponadto odni6sl siq do kontroli przeprowadzonych przez Komisjq Rewizyjnq, ubolewaf nad

brakiem zainteresowania Prezydenta Miasta pracami Komisji oraz wnioskami
pokontrolnymi, kt6rych Pan Prezydent nie zrealizowal. Podsumowujqc Pan radny stwierdzil,
2e jest jeszcze czas, aby podjqi dzialania zmierzajqce do realizac.ji choiby niekt6rych zadari
jeszcze w roku bieiqcym z korzy6ciq dla miasta i mieszka6c6w.
Gios zabral radnv Jaroslaw Hupato kt6ry dziqkujqc za udzielenie glosu poprosif w imieniu
Klubu SLD o przerwe w obradach sesyjnych do czasu powrotu na sale Przewod niczEcego

Rady Miasta, kt6ry zje obiad i aby radni w czasie przerwy mieli czas na przygotowanie siq do
gtosowania, pozwoli to takie Panu Przewod niczqcemu zajqcie stanowiska w kwestii

absolutorium dla Pana Prezydenta.

Gios zabral Wiceprzewod n iczacv RadV Miasta radnv Dariusz Wesolowski, kt6ry przychylajqc

sig do wniosku radnego Jaroslawa Hupato ogtosil 45 minutowA przerwq w obradach

sesyjnych wyjainiajqc jednocze(nie, 2e mial r6wnie2 zamiar oglosii przerwq w obradach.
Ponadto wyja(nii takie, ie nieobecnoii Przewod n iczqcego Rady nie jest spowodowana
spo2ywaniem obiadu, lecz wainymi obowiqzkami stu2bowymi.

Przerwa w obrad ach sesyjnych

Wznowienie obrad po przerwie

25



WznawiajEc obrad po przerwie Przewodniczacy Rady Miasta radny Rafal Sobolewski zwr6cil
siq z zapytaniem czy ze stronV radnych sq zgloszenia do zabrania glosu w dyskusji. Wobec
braku zgtoszeri do udziaiu w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowai, ii zamyka
dyskusjq nad procedowanymi zagadnieniami.

Nastepnie Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod glosowanie przyjqcie projektu uchwafy
w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Miasta Wtoclawek za 7017 r. wraz ze

sprawozdaniem z wvkonania budietu miasta Wloclawekza 2O!7 rok.
W wvniku glosowania przeprowadzonego z udzialem 22 radnvch za przvieciem ww. uchwaiv
opowiedzialo sie 9 radnvch przv 13 glosach sprzeciwu oraz braku glos6w wstrzvmuiacvch
5 tg.

Po zakoiczonei procedurze glosowania Przewodniczacv Radv Miasta poinformowal, 2e

w rezultacie przeprowadzonepo gfosowania uchwala nie zostala podieta przez Rade Miasta.

Nastepnie Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod glosowanie projekt uchwafy w sprawie
absolutorium dla Prezydenta Miasta Wloctawek za 2017 rok. lnformujqc ponadto, 2e do
podjqcia uchwaly konieczna jest bezwzglqdna wiqkszo(i ustawowego sktadu Rady, zgodnie z

art. 28a ust. 2 ustawy o samorzqdzie gminnym.
W wvniku glosowania orzeprowadzonego z udziaiem 22 radnvch za przvieciem ww. uchwafv
opowiedziato sie 9 radnvch przv 13 slosach sprzeciwu oraz braku glos6w wstrzvmuiacych

!j.a
Po zakoiczonei procedurze glosowania Przewodniczacv Radv Miasta poinformowal, 2e

W rezultacie przeprowadzonego glosowania uchwala nie zostala podieta przez Rade Miasta.

Ad.8
Projekt uchwaty w sprawie wynagrodzenia Prezydenta Miasta Wloclawek wraz z

autopoprawke.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafat Sobolewski tytulem wprowadzenia poinformowal,
2e do kompetenc.ji rady miasta naleiy ustalanie wynagrodzenia prezydentowi miasta. W
kompetencji tej miedci siq zar6wno uprawnienie do okreSlenia tego wynagrodzenia na
poczqtku kadencji, jak i zmiana jego wysokojci w trakcie jej trwania. W dniu 19 maja 2018 r.

weszlo w 2ycie RozporzEdzenie Rady Ministr6w z dnia 15 maja 2018 r. w sprawie
wynagradzania pracownik6w samorzqdowych, kt6re z dniem l lipca 2018 r. wprowadzifo
nowe stawki wynagrodzenia zasadniczego oraz maksymalny poziom dodatku funkcyjnego
dla prezydenta miasta na prawach powiatu, stqd konieczno6i podjqcia nowej uchwaly w
sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Prezydenta Miasta Wloclawek. Procedowany projekt
uchwaly byl przedmiotem obrad Komisji Gl6wnej - Konwentu Radv Miasta, kt6ra w dniu 25
czerwca br. wypracowala wniosek, aby wynagrodzenie zasadnicze Prezydenta Miasta
wynioslo 4.720 zt, natomiast pozostate skladniki wynagrodzenia zostaty zachowane na

dotychczasowym poziomie. Uwzglqdniajqc powy2szy wniosek, do projektu uchwaly zostala
wniesiona autopoprawka, kt6ra zostala przekazana radnym. Ponadto .jak wyja5nil
Przewodniczqcy Rady Miasta podczas obrad Konwentu ustalono,2e nie bqdzie brana pod
uwagQ ewentualna negatywna ocena tego, jak Prezydent zarzqdza miastem i fakt, 2e

Prezydent pracuje r6wniei w innych miejscach. Czlonkowie Konwentu wziqli pod uwagq, Ze
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nie chodzi o ustalenie pensji

Miasta kimkolwiek bylaby ta

Nastqpnie PrzewodniczQcy
zagadnieniem.

Marka Wojtkowskiegojako Prezydenta Miasta, ale Prezydenta

osooa.

Rady Miasta poinformowat, 2e otwiera dyskusjq nad ww.

W dvskusii udzial wzieli:
Glos zabrala radna Ewa Szczepadska informujqc, 2e w dniu 19 maja br. weszlo w 2ycie

RozporzEdzenie Rady Ministr6w z dnia 15 maja br. w sprawie wynagradzania pracownik6w

samorzqdowych, natomiast czfonkowie Zwiqzku Miast Polskich oceniajEc ww.
Rozporzqdzenie stwierdzili, ie jest to nieod powiedzialne psucie Pafistwa a obniienie
wynagrodzenia lider6w samorzqdowych nie ma merytorycznego uzasadnienia. Projekt
przedmiotowej uchwaty autorstwa Przewodniczqcego Rady Miasta zaklada zmniejszenie
poza wynagrodzeniem zasadniczym tak2e pozostale dodatki, czyli dodatek specjalny oraz

funkcyjny i posiada w uzasadnieniu blqdnie podanq podstawq prawnA. Czynnosci

Przewod n iczqcego Rady Miasta z zakresu Prawa Pracy wobec Prezydenta Miasta zwiAzane z

nawiqzaniem i rozwiqzaniem stosunku pracy wynikajq z art. 8 ustawy z dnia 21 listopada

2008r. Ponadto Przewodniczqcy Rady Miasta nie zastosowal siq do zapisu 5 72 ust. 4 Statutu
Miasta Wtoctawek. Pan Przewodniczqcy Rady Miasta zarzucaf Prezydentowi Miasta

niepoprawne przygotowywanie uchwat sam nie wywiqzujqc siq z poprawno5ci,

autopoprawka do projektu uchwaly, kt6rq otrzymali radni w dniu sesji nie zawiera opinii
Biura Prawnego, jest r6wnie2 w uzasadnieniu podana jest btqdna podstawa prawna a zatem
Pani radna stwierdzita, ii projekt uchwaly wymaga poprawy.
Glos zabral Przewodniczacv Radv Miasta radnv Rafat Sobolewski, kt6ry odnoszqc siq do

wypowiedzi Pani radnej stwierdzil, 2e Pani radna m6wi dopiero lercz fteczy, kt6re nie sq do
korica prawdziwe. Je2eli chodzi o ustalenie wynagrodzenia to ustalone ono zostafo wsp6lnie
podczas obrad Komisji Gl6wnej w posiedzeniu kt6rej Pani radna r6wniei uczestniczyfa.

Projekt uchwaty posiada opinie prawnq ulegly zmianie jedynie stawki natomiast treii
uchwaly pozostala bez zmian. Pan Przewodniczacy wyrazil ubolewanie, ie Pani radna jako

cztonek Komisji Gl6wnej majqc zastrzeienia nie wskazala ich podczas obrad Konwentu a

wskazywanie tego obecnie jest niewlaSciwe w stosunku do radnych, kt6rzy wsp6lnie
procedujq ten projekt uchwaly. Ponadto Przewodniczqcy Rady Miasta wyjasnil, ie to
wynagrodzenie, kt6re zostato zawarte w projekcie uchwafy ustalil Konwent Rady Miasta

Wloclawek.
Glos zabral radnv Jaroslaw Hupalo, kt6ry zabieraiqc gtos w imieniu Klubu radnych SLD

stwierdzit, 2e decyzja Sejmu dotyczqca obni2enia wynagrodzenia samorzEdowcom jest

decyzja politycznq iniezgodnE z prawem o czym m6wi wiele Srodowisk. Dzisiejsza uchwala

zaklada, 2e zmiany majq nastqpit w miesiqcu lipcu, lecz.jeieli potwierdzq siQ stawiane

zastrze2enia mo2na by uchwalq procedowai p6lnie.i, gdy2 co bqdzie w przypadku, kiedy

zostana uznane wskazywane n ieprawidlowo6ci. Okoliczne samorzqdy jeszcze takich uchwat

nie procedowaty, jak wynika z informacji posiadanych przez Pana radnego, a jeili
procedowaty to ograniczyly siq do minimalnego i wymagalnego zmniejszenia
wynagrodzenia. Zdaniem Pana radnego podejmowanie uchwaly w chwili obecnej jest

niezasadne.

Glos zabraf radnv Stanislaw Wawrzonkoski kt6ry stwierdzit, 2e przyjmuje uprzednio ztozone

wyja5nienie, i2 chodzi o wynagrodzenie prezydenta miasta Wloclawka a nie konkretnej
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osoby. Pan radny zapoznal sie z projektami uchwal, kt6re r62niq siq znacznie kwotami
wynagrodzenia, autopoprawka zmienia poglqd autor6w tego przepisu, lecz podobnie jak

poprzednicy Pan radny zarzuca blqdy w projekcie uchwaly tj. n ieuwzglqd n ienie zapis6w 5 72

ust.4 Statutu Miasta dotyczacych uzasadnienia, kt6ry to byt podnoszony pod adresem
organu wykonawczego, i2 niekt6re projekty uchwal nie sq dostatecznie merytorycznie
uzasadnione. W zaprezentowanej uchwale brak jest merytorycznego uzasadnienia,

wyja6nienia przyjqtych stawek wynagrodzenia, skutk6w finansowych. Zdaniem Pana

radnego pierwszQ propozycjq uchwaty moina nazwai projektem zemsty, gdyi odbiega on

znacznie od propozycji Rady Ministr6w obniienia wynagrodzenia o zoyo, propozYcja zawarta

w uchwale opiewa na 5!%, co wynosi 6.800 zl. trudno jest sobie wyobrazii takie
wynagrodzenia Prezydenta Miasta. Pan radny zwr6cit uwagQ na negatywne opinie w tej
kwestii organizacji samorzqdowych takich jak Zwiqzek Miast Polskich, Zwiqzek Gmin

Wiejskich, Zwiqzku Powiat6w iWojew6dztw oraz Unii Metropolii Polskich, kt6re wystqpity

do Prezydenta RP o skierowanie wskazanego Rozporzqdzenia Rady Ministr6w do Trybunalu

Konstytucyjnego z proSbq o jego rozpatrzenie, co nie nastapi tak szybko itrudno uwierzyi w
jego pozytywne rozstrzygn iecie. Podnoszone zarzuty dotyczE naruszenia ustawy o
pracownikach samorzqdowych, niezgodnodci z Konstytucjq a tak2e z Europejska Kartq

Samorzqdu Lokalnego. Brak konsultacji w tej sprawie kwestionuje takze Komisja Wspolna

Rzqdu i Samorzqddw. Zdaniem Pana radnego powinien r6wnie2 obowiqzywai czego

ewidentnie brak okres 3 miesiecznego wypowiedzenia warunk6w placy, przy niezmienionym
zakresie obowiqzk6w. Ponadto propozycja zawarta w autopoprawce jest tak2e wiqksza ni2

zaklada Rozporzqdzenie.

Glos zabral Wiceprzewod niczacv Radv Miasta radnv Janusz Debczvriski, kt6ry stwierdzil, ie
decyzja jak i sam projekt uchwaiy jest legalny, gdy2 Rozporzqdzenie Rady Ministr6w z dnia

19 maja br., kt6re bqdzie obowiqzywalo z dniem l lipca 2018r., wprowadzilo nowe stawki

wynagrodzenia dla prezydenta miasta na prawach powiatu, natomiast wszelkie inne

rozwa2ania w te.i sprawie sE czysto hipotetyczne. Podczas Konwentu na wniosek Pana

radnego Komisja ograniczyla siq (ciSle do zasad zawartych we wskazanym Rozporzqdzeniu

obniiajqc wynagrodzenie o 20% zgodnie z przepisami prawa. Wynagrodzenie zostafo

wyliczone, rownie2 Pani radna Ewa Szczepariska nie byla przeciwna zaproponowanej kwocie

wynagrodzenia stad zdziwienie u Pana radnego wystEpieniem Pani radnej podczas obrad
sesyjnych z zarzutami pod adresem wnioskodawcy. Uchwata jest jedynie wypelnieniem
obowiqzku nalo2onego przez ustawodawcq na samorzqd. Z informacji Pana radnego wynika,

2e samorzqdy w 162ny spos6b wypetniajq obowiqzujqce przepisy poprzez np. obni2enie

wynagrodzenia ipodwyiszenie do maksymalnych stawek innych dodatk6w, co kl6ci siq z

catq ideq tego Rozporzqdzenia.

Po wyczerpaniu zgloszeri do udzialu w dyskusji na temat procedowanego zagadnienia

Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod gtosowanie przyjqcie projektu uchwaly w sprawie

wynagrodzenia Prezydenta Miasta Wloclawek wraz z autopoprawkq.
W wvniku glosowania przeprowad zonego z udzialem 23 radnvch za przvieciem ww. uchwafv

wraz z autoooprawka ooowiedziato sie 13 radnvch przv 8 glosach przeciwnvch oraz 2

glosach wstrzvmuiacvch sie.

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ie w rezultacie dokonanego glosowania,

uchwaia zostala podjeta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.
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Uchwala stanowi zatEcznik do protokolu,

Ad.9
Projekt uchwaty zmieniajqcej uchwalq w sprawie przyznania w roku 2018 dotacii na prace

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do
rejestru zabytk6w.

Wprowadzenia do zagadnienia dokonata Pani Jolanta Staficzak Dyrektor Wydzialu

Urbanistyki i Architektury, kt6ra poinformowala, 2e przedmiotem niniejszego projektu

uchwaly jest zmiana przyznanej kwoty dotacji Wsp6lnocie Mieszkaniowej ,,Bulwary 18" na

zadanie pn.: ,,Remont elewacji frontowej oraz cokolu budynku na terenie dzialki nr 48,

obrgb Wfoclawek KM 46 przy ul. Swiqtego Jana 1 we Wtoclawku" zawartej w tre6ci

zalqcznika do uchwaly nr xLll/25/2078 Rady Miasta Wloclawek z dnia 17 kwietnia 2018 r. w
sprawie przvznania w roku 2018 dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub

roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytk6w. Projekt przedmiotowej

uchwaly jest nastqpstwem wniosku Komisji Budietu, Rozwoju i Promocji Miasta z dnia 13

kwietnia 2018 r. oraz wniosku Komisji Kultury iSportu Rady Miasta Wfoclawek z dnia 17

kwietnia 2018 r. o zwiqkszenie kwoty dotacji o 33 928,27 zl na ww. zadanie. Podjqcie

niniejszej uchwaty jest warunkiem niezbqdnym do przeprowadzenia dalszej procedury

ud zielen ia dotacji.

Opinie Komisii Stalvch Radv Miasta o ww. proiekcie uchwalv:
Projekt uchwaly zmieniajqcej uchwalq w sprawie przyznania w roku 2018 dotacji na prace

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru
zabytk6w rozpatrzyla oraz jednomy6lnie pozytywnie zaopiniowala Komisja Kultury i Sportu.

Opiniq w tej sprawie przedstawif Radzie Miasta Przewodniczqcy Komisji radny Dariusz

Jaworski.

Ponadto projekt uchwaiy zmieniajqcej uchwalq w sprawie przyznania w roku 2018 dotacji na

prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do
rejestru zabytk6w zostat rozpatrzony ipozytywnie zaopiniowany przez Komisjq Budietu,
Rozwoju i Promocji Miasta. Opinie w tej sprawie przedstawil Radzie Miasta PrzewodniczEcy

Komisji rad ny Andrzej Palucki.

Nastepnie Przewodniczqcy RadV Miasta poinformowat, ie otwiera dyskusjq nad ww.
zagadnieniem.

Wobec braku zgloszeri do udziatu dyskusji na temat procedowanej uchwaty Przewodniczqcy

Rady Miasta poddai pod glosowanie przyjqcie projektu uchwaty zmieniajQcej uchwalq w

sprawie przyznania w roku 2018 dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub

roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabwk6w.
W wvniku glosowania przeprowadzon ego z udzialem 23 radnvch za podieciem ww. uchwalv
radni opowiedzieli sie iednomv6lnie, przv braku glos6w przeciwnvch oraz braku elos6w
wstrzvmuiacvch sie.
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PrzewodniczEcy Rady Miasta poinformowal, 2e w rezultacie dokonanego glosowania,

uchwala zostala podjQta przez Radq Mrasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwata stanowi zalacznik do protokolu,

Ad. 10
Projekt uchwaty w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwolefi na sprzedai napol6w
alkoholowych na terenie miasta Wloclawek.

Ad. 11
Prolekt uchwaly w sprawie ustalenia zasad usytuowania miejsc sprzedaiy ipodawania
napoj6w alkoholowych na terenie miasta Wloclawek.
Blok ww. projekt6w uchwal om6wila Pani Jolanta Trzebiriska Kierownik Referatu Ewidencji
Gospodarczej informujqc, ie w dniu 9 marca 2018 r. weszta w zycie znowelizowana ustawa

o wychowaniu w trzelwoici i przeciwdziala niu alkoholizmowi, na mocy kt6rej rada gminy

ma obowiqzek ustalii w drodze uchwaly maksymalnq liczbq zezwoleri na sprzeda2 napoj6w
alkoholowych przeznaczonych do spo2ycia w miejscu, jak ipoza miejscem sprzedaZy.

Dotychczasowe uchwaty zachowujq moc do dnia wej(cia w iycie nowych uchwal, nie dluiej
jednak ni2 przez okres 6 miesiqcy od dnia wejScia w 2ycie ww. ustawy. Dotychczas

limitowana bvla tylko liczba punkt6w sprzeda2y napoj6w alkoholowych zawierajqcych
powy2ej 4,5% alkoholu (z wyjqtkiem piwa) przeznaczonych do spo2ycia poza miejscem, jak i

w miejscu sprzeda2y. Limitem nie byly objqte punkty ze sprzedaiA napoj6w alkoholowych o

zawarto(ci do 4$% alkoholu ina piwo. Po zmianie ustawy limitowana jest liczba zezwoleri
na sprzeda2 poszczeg6lnych rodzaj6w napoj6w alkoholowych, a nie punkt6w sprzedazy. Na

terenie miasta Wtoctawek dotychczasowy limit punkt6w sprzeda2y napoj6w alkoholowych
przeznaczonych do spo2ycia poza miejscem sprzedaiy okreSlony byl na poziomie 220
punkt6w (plac6wki handlowe), natomiast w miejscu sprzeda2y 150 punkt6w (lokale

gastronomiczne). Zgodnie z art. 12 ust. l ustawy z dnia 26 paidziernika 1982r.
o wychowaniu w trzeiwoSci i przeciwdzialaniu alkoholizmowi, przygotowano projekt

uchwaly, kt6ry okre6la liczby limit6w odrqbnie dla poszczeg6lnych rodzaj6w zezwolei na

sprzeda2 napoj6w alkoholowych przeznaczonych do spoZycia w miejscu sprzedaiy, jak i poza

miejscem sprzeda2y. Proponowane wysoko6ci limit6w sq optymalne dla zapewnienia zasady

r6wnoici wobec prawa, zar6wno podmiot6w wykonujqcych dzialalnoii gospodarczq, jak i

tych, kt6re zamierzajq tQ dzialalnogi pod.iai w przyszlosci. Przy ich ustalaniu kierowano siq

r6wnie2 tym, 2e ustawa o wychowaniu w trzelwoici i przeciwd ziatan iu alkoholizmowi w art.

1 naktada na organy administracji rzEdowej ijednostek samorzqdu terytorialnego obowiqzki

w zakresie realizacji zapis6w ustawy dotyczqcych m. in. podejmowania dzialan

zmierzajqcych do ograniczania spo2ycia napo.i6w alkoholowych oraz zmiany struktury ich

spoiywania. W zwiqzku z tym, ie Gmina Miasto Wloctawek nie ma jednostek pomocniczych

gminy, przed podjqciem niniejszej uchwaly zostaty zebrane opinie mieszkaric6w,
przedsiqbiorc6w i przedstawicieli wybranych podmiot6w (Komendy Miejskiej Policji, Stra2y

Miejskiej oraz Miejskiej Komisji Rozwiqzywania Problem6w Alkoholowych). Ponadto w
zwiqzku z przywolanq uprzednio ustawq, rada gminy ma obowiqzek ustalii w drodze
uchwaly zasady usytuowania miejsc sprzeda2y i podawania napoj6w alkoholowych. W

zwiqzku z powyiszym przygotowano pro.jekt uchwaly w sprawie ustalenia zasad

usytuowania na terenie miasta Wlocfawek miejsc sprzedaiy i podawania napoj6w



alkoholowych. Przepisy ustawy o wychowaniu w trzeiwo(ci i przeciwdziaian iu

alkoholizmowi wprowadzajq ograniczenia swobody prowadzenia dziaialnoSci w zakresie

obrotu napojami alkoholowymi. Przygotowany projekt uchwaiy, podobnie jak

dotychczasowa uchwala, utrzymuje w zapisie zasadq usytuowania ww. miejsc
w odniesieniu do granic dziatki ewidencyjnej, w tym znaczeniu, 2e je2eli w obrqbie
przedmiotowej dzialki znajdujq siq obiekty chronione, wymienione w niniejszej uchwale, nie
moZna na niej usytuowai punktu sprzeda2y ipodawania napoj6w alkoholowych. Jednym z

podstawowych cel6w ustawy sq sformulowane w art.1 iart.2 ograniczenia dostqpnoSci

alkoholu. Obiekty wskazane w przedkfadanym projekcie uchwaly sE miejscami przebywania

os6b nieletnich lub zwiqzanych z uprawianiem kultu religijnego, zatem w ich najbli2szej

okolicy nie powinny znajdowai siQ punkty sprzeda2y napoj6w alkoholowych. Uchwafy
wydane na podstawie poprzedniego stanu prawnego zachowujq moc do dnia wejScia

w 2ycie nowych uchwat, nie dtuie.i jednak nii przez okres 6 miesiqcy od dnia wej6cia w 2ycie

ww. ustawy.

Opinie Komisii Statvch Radv Miasta o ww. proiektach uchwal:
Projekt uchwaly w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleri na sprzeda2 napoj6w
alkoholowych na terenie miasta Wloctawek rozpatrzyta oraz jednomy(lnie pozytywnie

zaopiniowata Komisja Porzqdku Prawnego i Publicznego. Opiniq w tej sprawie przedstawila

Radzie Miasta Przewodniczqca Komis.ji radna Mariola Gawlowska.

R6wnie2 projekt uchwaly w sprawie ustalenia zasad usytuowania miejsc sprzedaiy i

podawania napoj6w alkoholowych na terenie miasta Wloclawek byl przedmiotem obrad

Komisji Porzqdku Prawnego i Publicznego. Komisja pozytywnie zaopiniowala
zaproponowane zmiany. Opiniq przedstawita Radzie Miasta Przewodniczqca Komisji radna

Mariola Gawiowska.

Nastqpnie pozytvwnq opiniQ Komisji Zdrowia, Rodziny i Opieki Spolecznej do projektu

uchwaly w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwolei na sprzeda2 napoj6w
alkoholowvch na terenie miasta Wloctawek przedstawil Radzie Miasta Przewodniczqcy

Komisji radny Tomasz Nagala.

Ponadto Komisja Zdrowia, Rodziny i Opieki Spolecznej r6wniei pozytywnie zaopiniowata
projekt uchwaly w sprawie ustalenia zasad usytuowania mie.isc sprzeda2y i podawania

napoj6w alkoholowych na terenie miasta Wloclawek. Opiniq przedstawil Radzie Miasta

Przewodniczqcy Komisji radny Tomasz Nagala.

Nastepnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowai, ie otwiera dyskusjq nad ww.

zagadnieniami.

W dvskusii udzial wzieli:
Glos zabral Przewodniczacv Radv Miasta radnv Rafai Sobolewski, kt6ry zaznaczyi, 2e kwestie

kt6re zostaly uregulowane w omawianych uchwalach nie dotyczq mo2liwoici wytEczenia

niekt6rych obszar6w miasta z zakazu spoivwania alkoholu iograniczenia sprzeda2y alkoholu
w okredlonych godzinach, te sprawy bqdq przedmiotem odrebnej uchwafy, kt6ra jest
przygotowywana przez Biuro Rady Miasta i bqdzie procedowana w najblizszym czasie.
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Wobec braku innych zgtoszeri do udzialu w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod

gfosowanie przyjqcie projektu uchwaiy w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwolei na

sprzeda2 napo.i6w alkoholowych na terenie miasta Wloclawek.
W wvniku gtosowania przeprowadzoneeo z udzialem 23 radnvch za podieciem uchwatv

opowiedzialo sie 18 radnvch orzv braku glos6w przeciwnvch oraz 5 glosach wstrzvmuiacvch

:js
Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e w rezultacie dokonanego gfosowania,

uchwala zostala podjeta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala stanowi zalqcznik do protokolu.

Nastqpnie Przewodniczqcy RadV Miasta poddal pod giosowanie przyjqcie projektu uchwaly

w sprawie ustalenia zasad usytuowania mie.jsc sprzeda2y i podawania napoj6w

alkoholowych na terenie miasta Wloctawek.
W wvniku glosowania przeprowadzonego z udzialem 23 radnvch za podieciem uchwalv

opowiedziaio sie 17 radnvch przv braku glos6w przeciwnvch oraz 6 glosach wstrzvmuiacvch

lis
Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ie w rezultacie dokonanego glosowania,

uchwala zostala podjqta przez Radq Miasta w zaproponowanvm brzmieniu.

Uchwala stanowi zatqcznik do protokolu.

Ad. 12

Projekt uchwaly w sprawie upowainienia Prezydenta Miasta Wlocfawek do zaciqgania

zobowiqzania zwiqzanego z realizacjq przedsiqwziqcia dotyczqceSo odbioru odpad6w
komunalnych pochodzqcych z gospodarstw domowych od wlaicicieli nieruchomoici, na

kt6rych zamieszkujq mieszkaficy, poloionych na terenie Gminy Miasto Wloclawek.

Wprowadzenia do zagadnienia dokonal Zastqpca Prezydenta Miasta ds. gospodarki miejskiej

Pan Jaroslaw Najberg informujqc,2e zgodnie z ustawE z dnia 29 stycznia 2004 r. Prawo

zam6wieri publicznych dotyczqcym udzielenia zam6wienia publicznego w trybie z wolnej

rqki przewidziano, i2 w trybie zam6wienia z wolnej rqki mo2e byi przeprowadzone

zam6wienie, gdy: zam6wienie udzielane jest przez zamawia.iEcego, osobie prawnej, je2eli

spefnione sq lqcznie nastQpujQce warunki:
- zamawiajqcy sprawuje nad tq osobE prawnq kontrolq, odpowiadajqcq kontroli
sprawowanej nad wlasnymi jednostkami, polegajqcq na dominujqcym wplywie na cele

strategiczne oraz istotne decyzje dotyczqce zarzqdzania sprawami tej osobv prawnej;

warunek ten jest r6wnie2 spelniony, gdy kontrolq takE sprawuje inna osoba prawna

kontrolowana przez zamawiajqcego w taki sam spos6b,
- ponad 90% dziatalno(ci kontrolowanej osoby prawnej dotyczy wykonywania zada6

powierzonych jej przez zamawiajqcego sprawujacego kontrolq lub przez innq osobq prawna,

nad kt6rq ten zamawiajqcy sprawuje kontrole,
- w kontrolowanej osobie prawnej nie ma bezpoiredniego udzialu kapitatu prywatnego.
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W 6wietle ustawv o utrzymaniu czystoSci i porzqdku w gminach W6jt, burmistrz lub
prezydent miasta jest obowiEzany udzielii zam6wienia publicznego na odbieranie odpad6w
komunalnych od wla(cicieli nieruchomo(ci, o kt6rych mowa w art. 6c, albo zam6wienia
publicznego na odbieranie i zagospoda rowywa n ie tych odpad6w. Biorqc pod uwagq
powy2sze uregulowania prawne naleiy stwierdzii,2e ustawodawca dopuszcza obok trybu
przetargowego takie mo2liwo6d udzielania zam6wienia z wolnej rqki pod warunkiem
spelnienia przeslanek okreSlonych ustawy PZP. W przypadku Wtoctawskiego

Przedsiqbiorstwa Komunalnego sp. z o.o. wskazane przeslanki wystqpujE iqcznie. Przeslanka

z arl. 67 ust.1 pkt. L2 lit. a ustawy PZP zostata spelniona z nastqpujEcych wzgled6w.

Zamawiajqcy jest jednostkE samorzqdu terytorialnego, a tym samym nale2y do grona
jednostek sektora finans6w publicznych, o kt6rych mowa w art. 9 pkt 2 ustawy z dnia 27

sierpnia 2009 roku o finansach publicznych Wtoclawskie Przedsiqbiorstwo Komunalne sp. z

o.o. jest nowopowstatq sp6lkq prawa handlowego (sp6tkq z ograniczonq
od powiedzia Ino(ciq) posiadajqcq status komunalnej osoby prawnej. Zato2ycielami Sp6lki sq:

Przedsiqbiorstwo Gospodarki Komunalnej,,Saniko" Sp. z o.o. we Wloclawku oraz Miejskie
Przed siqbiorstwo Energetyki Cieplnej Sp. z o.o. we Wloclawku. Sp6lka powstala 14 listopada

2017r. Kapital zakladowy Sp6iki wynosi 500.000,00 zt i dzieli sig na 500 udzial6w o wartosci

1.000,00 zl. Przedsiqbiorstwo Gospodarki Komunalnej ,,Saniko" Sp. z o.o. jako Wsp6lnik -
objqto udziaty w kapitale zakladowym Sp6lki w nastqpujqcy sposdb - 255 udzial6w, o

wartoSci po 1.000,00 za udzial, Miejskie Przedsiqbiorstwo Energetyki Cieplnej 5p. z o. o.

objqlo udzialy w kapitale zakladowym Sp6lki w nastepujEcy spos6b- 245 udziaf6w, o

warto5ci po 1.000,00. Organami Sp6iki sq Zgromadzenie Wsp6lnik6w, Rada Nadzorcza,

Zarzqd Sp6tki. Rada Nadzorcza zgodnie z umowq sp6tki moie skladai siQ z trzech os6b.

Czlonkowie Rady Nadzorczej dziaiajq w ramach wsp6lnej kadencji, kt6ra trwa trzy lata.

Aktualnie Rada Nadzorcza liczy trzech czfonk6w. Przewodniczqcym Rady Nadzorczej jest

osoba powolana przez Zgromadzenie Wsp6lnik6w. Uchwaly Rady Nadzorczej zapadajq

zwykiq wiqkszo6ciq gtos6w. W przypadku r6wnej iloici glos6w ,,2a" i ,,przeciw" gfos

Przewod n iczqcego liczy siq podw6jnie. Spelniony jest wiec warunek posiadania kontroli
przez instytucjq zamawiajEcq, poniewa2 gmina zachowuje dominujqcy wpfyw na cele

strategiczne oraz istotne decyzje dotyczqce zarzqdzania sprawami tej osoby prawnej.

Warunek okredlony w art.67 ust. 1pkt. 12 lit. b ustawy PZP, by ponad 90 % dzialalnoici
kontrolowanej osoby prawnej dotyczylo wykonywania zadafi powierzonych przez

Zamawiajqcego, W.P.K. Sp. z o.o. spelnia warunek w nastqpujqcy spos6b,2e planowana

dziaialnoii inna ni2 powierzona nie przekroczy progu 10%, a powierzona bqdzie co najmniej
9O%. Za spelnionq naleiy uznai r6wnie2 przeslankq trzeciq zart.67 ust.1pkt.12 lit. c ustawy

PZP, gdyi 2adna prywatna osoba bqdi przedsiqbiorstwo nie posiada udzial6w w kapitale

tego podmiotu. Powierzenie przez miasto zadai zwiqzanych z odbiorem odpad6w
komunalnych z nieruchomoSci zamieszkafych na rzecz Gminy Miasto Wloctawek realizowane

bqdzie z zachowaniem przeslanek Decyzji Komisji z dnia 20 grudnia 2011 roku w sprawie

stosowania art. 106 ust. 2 Traktatu o funkcjonowaniu Unii Europejskiej do Pomocy Paistwa
w formie rekompensaty z tytutu 6wiadczenia uslug publicznych, przyznawanej

przedsiqbiorstwom zobowiqzanym do wykonywania uslug Swiadczonych w o96lnym
interesie gospodarczym. W zakresie planowanego powierzenia zada6 w zakresie odbioru
odpad6w nale2y wskazai r6wnie2 na tre(d znowelizowanych regulacji ustawY o utrzymaniu
czystodci i porzqdku w gminach. Na mocy ustawy o zmianie ustawy Prawo zam6wieh
publicznych z dnia 27 czerwca 2016 r. od dnia l stycznia 2017 r. weszly w 2ycie regulacje
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pozwala.iace na zastosowanie powierzenia w trybie zam6wienia z wolne.j rQki tak2e w
stosunku do ustug odbioru odpad6w komunalnych od wfaicicieli nieruchomo5ci. Zgodnie z

przepisami nowelizacji ustawy PZP zmieniono dotychczasowq tresd ustawy o utrzymaniu
czysto6ci iporzqdku w gminach w zakresie art.6d ust. 1, wprowadzajqc nastqpu.lqcY zapis:

,,1. W6jt, burmistrz lub prezydent miasta jest obowiqzany udzielif zam6wienia publicznego

na odbieranie odpad6w komunalnych od wtaicicieli nieruchomoici, o kt6rych mowa w art.

6c, albo zam6wienia publicznego na odbieranie i zagospoda rowanie tych odpad6w, -
ustawodawca dopuScil wiqc obok trybu przetargowego, tak2e moiliwodi udzielenia

zam6wienia publicznego w innym trybie - przez co rozumiei nale2y tak2e nowo
wprowadzony tryb udzielenia zam6wienia publicznego w trybie z wolnej rqki. Ponadto,

zadanie zwiqzane z odbiorem izagospodarowaniem odpad6w komunalnych jest zadaniem
wlasnym gminy. Wyboru trybu udzielania zam6wienia z wolne.i rqki dokonano przede

wszystkim w celu zapewnienia mieszkaicom miasta Wloclawek wysokiej jako6ci uslug oraz

iwiadczenia ich po rozsqdnych cenach. Wloclawskie Przedsiqbiorstwo Komunalne Sp. z o.o.
jako sp6lka komunalna nie jest nastawione na generowanie wysokiego zysku. W ramach
prowadzonej dziafalnoici sp6lka wykonuje uslugi w o96lnym interesie gospodarczym w celu

zaspakajania zbiorowych potrzeb mieszkafic6w miasta Wloctawek. Z dniem 30 maja 2018r.

zostala zawarta umowa na realizacjq zadania pn. ,,Odbieranie odpad6w komunalnych
pochodzqcych z gospodarstw domowych od wladcicieli nieruchomoici, na kt6rych

zamieszkujq mieszkaricy, pofo20nych na terenie Gminy Miasto Wiociawek" z terminem
realizacji od 01 czerwca 2018 r. do 30 listopada 2018 r. Przedmiotem zam6wienia jest:

- Swiadczenie uslugi polegajqcej na odbiorze odpad6w komunalnych pochodzqcych

z gospodarstw domowych od wta6cicieli nieruchomo6ci, na kt6rych zamieszku.iq mieszkaicy
polo2onych na terenie Gminy Miasto Wloclawek,
- dostarczanie wta6cicielom nieruchomoici pojemnik6w, work6w i kontener6w
przeznaczonych do zbierania poszczeg6lnych rodzaj6w odpad6w i iwiadczenie uslug

zwiqzanych z utrzymaniem ich w odpowiednim stanie sanitarnym, porzadkowym

itechnicznym,
- prowadzenie selektVWnej zbi6rki odpad6w opakowaniowych wraz z wyposa2eniem

o96lnod ostqpnych miejsc w pojemniki do selektywnej zbi6rki odpad6w z podzialem na

szklo, metal itworzywo sztuczne oraz papier.

W zwiqzku z powy2szym, w celu nieprzerwanej realizacji przedsiqwziqcia zwiQzanego z

odbiorem odpad6w komunalnych pochodzEcych z gospodarstw domowych od wlaicicieli
nieruchomoici, na kt6rych zamieszkujq mieszkaicy, poloionych na terenie Gminy Miasto
Wloclawek niezbqdne jest podpisanie umowy na nastqpny okres obejmu.iqcy realizac.ie

zadania od O1 grudnia 2018r. do 30 listopada 2021r. zapewniajqc nieprzerwane Swiadczenie

ustugi. Zadanie jest ujqte w Wieloletniej Prognozie Finansowej.

Opinia Komisii Stalei Radv Miasta
Przedmiotowy projekt uchwaly rozpatrzyla i negatywnie zaopiniowala Komisja Budietu,

Rozwoju i Promocji Miasta, kt6rE przedstawit PrzewodniczEcy Komisji radny Andrzej Palucki.

Nastqpnie Wiceprzewodn iczqcy Rady Miasta radny Janusz Dqbczyriski poinformowal, 2e

otwiera dyskusjQ nad ww. zagadnieniem.

W dvskusii udziat wzieli:



Gtos zabral radnv Jaroslaw Chmielewski, kt6ry w imieniu Klubu radnych PIS zgiosil poprawkq

do procedowanego projektu uchwaly dotyczqcq zapisu w S l proponujEc zmianQ terminu
realizacji zadania od grudnia 2018 do listopada 2019, zamiast do grudnia 2021 oraz zmianq

wysokoSci Srodk6w finansowych przeznaczonych na ten cel z 15.000.000 zt. zapisanych w
ww. uchwale do wysoko(ci 5.000.000 zl. Zdaniem Pana radnego brak jest sp6jno5ci w

dziataniu, gdyi na okres p6i roku zabezpieczenie finansowe wynosi 6 mln. zt. natomiast
uchwata przewiduje 15 mln. zl. na 3lata. Zgtoszona poprawka zabezpieczy najbli2szy rok

funkcjonowania sp6lki i pozwoli na realizacjq zadania zwiqzanego z odbiorem odpad6w
komunalnych. Pan radny zwrdcil siq o przeglosowanie wniosku, kt6ry zlo2yl na rQce

prowadzQcego obrady sesyjne Wiceprzewodn iczqcego rady Miasta radnego Janusza

Dqbczyriskiego.

Glos zabrala radna Olsa Krut-Horonziak, kt6ra w swojej wypowiedzi zwr6cila uwagq, ie na

przestrzeni kole.inych kadencji nie zaistniala podobna sytuac.ia, w kt6rej Rada Miasta

wyra2alaby negatywnE opinig, co do stabilnosci funkcjonowania tej2e sp6lki. Nie zaistnialy

zdaniem Pani radne.j iadne powaine przyczyny powodu.jqce powolanie drugiej sp6lki, bez

iadnej informacji o jej dzialalnoSci, jak r6wniei jakie zasady bqdq obowiqzywaly ten podmiot

w stosunku do sp6lki Saniko. Pani radna poruszyla r6wnie2 problem zwiEzany z oplatami
jakie bqd4 ponosili mieszka6cy na utrzymanie dw6ch sp6lek komunalnych wykonujqcych de

facto te same zadania. Pani radna poruszyla tak2e sprawQ indywidualnych um6w, kt6re

mieszkaricy zawierajq ze sp6lkq Saniko. Pani radna zwr6cila uwagQ na zagadnienia zwiQzane

z organizowaniem przetarg6w pomiqdzy sp6lkami i zwiqzek z przedstawionq uchwatq

dotyczqcq sp6lki Wloclawskie Przedsiqbiorstwo Komunalne w kt6rej sankcjonuje sie

wszystkie wcze(nie.l ju2 dokonane dzialania prawne. Pani radna zwr6cita uwagq tak2e na

fakt, ie od p6l roku Prezydent Miasta nie udzielal wyczerpujEcych odpowiedzi na zapytania i

interpelacje Pani radnej w spos6b o kt6rv ona wnioskowala. Pani radna wnosila m in' o

podanie przyczyn dla kt6rych zaszla niezbqdna koniecznoii powolania WPK kt6ry moina
por6wnai do Saniko - bis. Ponadto Pani radna zwr6cila uwagq na fakt, 2e Prezes Sp6lki

Saniko przedkladajqc informacjq Radzie Miasta z dzialalno(ci sp6tki nie poinformowal, Rady

Miasta o dzialaniach zwiqzanych z omawianym zagadnieniem dotyczqcym powolania WPK.

Pani radna zwr6cita r6wnie2 uwagq na dziwne zasady funkcjonowania sp6lki i zatrudnionych

tam pracownik6w, kt6ry pracujE na rzecz obydwu sp6lek, co iest powszechnie wiadomo

Glos zabral radnv Stanislaw Wawrzonkoski i poprosit o powaine potraktowanie
procedowanego zagadnienia, ponadto odni6sl siq do celowoici isensu powolania sp6lki

WPK, przypominajEc, 2e temat ten byl wyjainiany przez trzy kolejne sesje Radzie Miasta

przez Wiceprezydenta Najberga w tym tak2e na konkretne 2yczenie Pani radnej Krut-

Horonziak. Niestety do chwili obecnej Pani radna ma wiele wEtpliwoSci opowiada o
tajemnicach ikrqiqcych opowieSciach. Konstrukcja sp6lki oraz zasady odbierania Smieci sq

proste izrozumiate. Pan radny.jest w stanie zrozumiei wniosek zgfoszony przez Klub

radnych PIS z uwagi na obawy dotyczqce czasookresu, Iecz negowanie powstanla nowego

podmiotu, kt6ry jest wymogiem, aby odpady komunalne Wloclawian odbierane byly przez

rodzime przedsiqbiorstwa jest zupelnie niezrozumiate, gdyi w innym przypadku obcy

podmiot, kt6ry wejdzie na rynek bqdzie dyktowat ceny w tym zakresie. Pana radnego dziwi

fakt, i2 iadne merytoryczne argumenty nie trafiajq do niekt6rych radnych.

Glos ad vocem zabraia radna Olga Krut-Horonziak zwr6cila siq do radnego Stanistawa

Wawrzonkoskiego z pro6bq o powa2ne traktowanie mieszkaic6w jak r6wniei uwaine

sluchanie tego co Pani radna ma do powiedzenia. Pani radna zwr6cifa uwage na fakt w jakim
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czasie radni zostali poinformowani o powolaniu sp61ki, kt6ra swojE dzialalnoSi rozpoczqla
ju2 w listopadzie 2017 roku a o kt6rej Rada Miasta zostala powiadomiona dwa miesiqce

temu ito nie z wtasnej woli Prezydenta Miasta, lecz na wyraine zapytania Pani radnej. Pani

radna zwr6cila tak2e uwagg na niewta6ciwe zachowanie Pana radnego w poprzedniej

kadencji w stosunku do niej samej jak imq2a Pani radnej, kt6rzy byli poddani szczeg6lowej
kontroli skarbowej przez US w Bydgoszczy. Dlatego dziwi Pania radnQ poddawanie w
wqtpliwoSi dzialari o jakie wnosi Pani radna dotyczqcych tra nspa rentno5ci podjqtych dzialai
w przedmiotowej sprawie.
Glos zabraf Wiceprzewod n iczacv Radv Miasta radnv Janusz Debczvtiski, kt6ry poprosil i

zaapelowal do radnych o merytoryczne wypowiedzi dotyczqce procedowanej uchwaly.

Glos zabrat radnv Krzvsztof Kukucki, kt6ry przypomnial o podjqtym przez Radq Miasta w
poprzedniej kadencji stanowisku dotyczqcym umozliwienia wprowadzenia zasady in house

do odbioru i zagospodarowan ia odpad6w komunalnych. Nie spotkalo sie to w6wczas z

pozytywnym odzewem ze strony Parlamentu, pomimo, 2e w dziedzinie transportu
zbiorowego ta zasada byfa dozwolona. W te.j kadencji zostalo to zmienione przez Se.im, a

wiqc naturalnq konsekwencjq jest skorzystanie przez samorzqd miasta z tej mo2liwoSci, po

to, aby zabezpieczyt mie.jsca pracy os6b zatrudnionych w firmie zajmujqcej sie tymi
sprawami. Na rynku krajowym funkcjonujq ogromne miedzynarodowe koncerny, kt6re na

poczqtku oferu.jq bardzo korzystne ceny za odbi6r odpad6w komunalnych po to, aby

wyeliminowai konkurencjq w naszym przypadku bqdzie to sp6lka Saniko a nastepnie przejqi
rynek, aby dyktowai warunki i podnieSi ceny. Jak wyjasnil Pan radny zabezpieczeniem na

tego typu wypadki jest zasada in house i zlecenie wykonania zadania wlasnego w tym
przypadku odbi6r nieczystoSci sp6lce bedqcej wlasno6ciq samorzqdu. Warunki okre(la
ustawa, 90% generowanych przychod6w sp6tki jest generowanych z tego zadania. Zdaniem

Pana radnego proponowane rozwiqzanie zabezpiecza pracownik6w i mieszkaic6w
Wloclawka przed wrogim przejeciem naszego rynku. Jest to nowe zagadnienie, a zatem

moina rozwaiyc obawy o 3letnim okresie realizacji zadania iwplywu na funkcjonowanie
podmiotu. Pan radny zwr6cil uwagq jak wa2nym jest, aby dbai o wlocfawskie firmy i z wielkq
uwagq podejmowai decyzje o czym Swiadczy przyklad zwiqzkowc6w reprezentujEcych
MPEC. Jedna decyzja Prezydenta Miasta, kt6ra dala mo2liwo6i firmie produkujqce.i cieplo i

deklarujqce.j, 2e zatrudni 50 os6b moie spowodowai, 2e 80 os6b z MPEC straci prace.

Dlatego zdaniem Pana radnego decyzja, kt6rq dzisiaj majq podjei radni jest wynikiem
wcze(niejszych postulat6w o realizacjq kt6rych walczyli radni w poprzednie.i kadencji.

Glos zabral Zasteoca Prezvdenta Miasta ds. sospodarki mieiskiei Pan Jaroslaw Naiberg. kt6ry
wyja6nil, ie 2aden merytoryczny pracownik MPEC nie zostanie pozbawiony pracy, gdyi
Prezydent Miasta nie podejmie decyzji, kt6ra moglaby spowodowa( takie skutki. Ponadto

Pan Wiceprezydent wyja6nil, 2e 2aden mieszkaniec Wtoclawka nie ma podpisanej umowy na

mieszkanie prywatne ze sp6fkq komunalnq. To miasto zbiera deklaracje na podstawie

kt6rych wnoszone sq optaty, nie dotyczy to firm. Brygady z WPK (kombinezony zielone)

odbierajq odpady od mieszkarlc6w, Saniko realizuje komercyjne uslugi dla firm
(kombinezony pomaranczowe) iw6wczas takie brygady odbierajE odpady od podmiot6w
gospodarczych. Pan Wiceprezydent Najberg odni6sl siq r6wniei do termin6w
obowiqzywania uslugi, jest to zam6wienie z wolnej rqki, czyli powierzenie. W zwiqzku z tym,
i2 obowiqzuje coraz wiqksza selekc.ia zar6wno mieszkaic6w jak ifirm zajmujqcych siq

zagospod arowan iem odpad6w rosnE kosztv z tym zwiEzane. Przyjqcie w dniu dzisiejszym

zaproponowanej 3 letniej koncepcji stabilizuje ceny w tym przedziale czasu. Roczny
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przedziaf czasowy pozwala na podjecie nowych negocjacji po uplywie tego okresu. W
przypadku takiej decyzji Rady Miasta Prezydent powierzy sp6lce WPK odbi6r odpad6w na

okres L roku.
Glos zabrala radna Olsa Krut-Horonziak, kt6ra zapytala jak dtugo idlaczego sp6lka Saniko

nie jest zdolna zagospodarowai odpad6w i w zwiqzku z tym ponosi odptatno6i w wysokoSci

ok. 2 mln. zf. za odbi6r odpad6w tzw. n ieprzetworzonych przez Firmq Olejnik z okolic
Gorzowa Wielkopolskiego. W zwiqzku z tym jakie sa plany rozwo.ju sp6lki Saniko.

Glos zabraf zastepca Prezvdenta Miasta ds. sospodarki mieiskiei Pan Jaroslaw Naibers
wyja6nii, ie celowoii tego typu rozwiqzania jest spowodowana tym, 2e sa osiEgniQte gdrne

limity mo2liwoici skladowania odpad6w na wysypiskach, kierunek, poza tym jest taki, 2e nie

bqdzie sig nic skladowai, gdyi rozporzqdze n ia krajowe i unijne zmierzajq do tego, ieby jak

najwiecej odpad6w zostaio przetworzonych. Natomiast istnieja firmy kt6re majq moiliwoici
takiego zagospoda rowan ia odpad6w, kt6rego nie posiada Saniko, co jest rozwiEzaniem w
pelni racjonalnym, prawnie dopuszczalnym i prze1rzystym.

Po wyczerpaniu zgloszerl do udzialu w dyskusji Wiceprzewod n iczqcy Rady Miasta radny

Janusz Dqbczyriski poddal pod glosowanie przyjqcie autopoprawki do projektu uchwaiy
zgloszonq w imieniu Klubu radnych PIS przez radnego Jarostawa Chmielewskiego, kt6ra
dotyczy zmiany zapisu w 5 1, czyli zmiany realizacji zadania od grudnia 2018 do listopada

2019 i zmiany wartoici zadania do kwoty 5 mln. zl. zamiast 15 mln.

W wvniku glosowania przeprowadzonego z udzialem 23 radnvch za zgloszona

autopoprawka do ww. proiektu uchwalv opowiedzialo sie 15 radnvch przv 5 glosach

przeciwnvch oraz 3 glosach wstrzvmuiacvch sie.

W rezultacie dokonanego gtosowania autopoprawka uzyskafa akceptacjq Rady Miasta.

Nastepnie Wiceprzewod n iczacy Rady Miasta radny Janusz DQbczyriski poddal pod

glosowanie przyjQcie projektu uchwaly w sprawie upowainienia Prezvdenta Miasta
Wtoctawek do zaciqgania zobowiqzania zwiqzanego z realizacjq przedsiqwziqcia dotyczqcego
odbioru odpad6w komunalnych pochodzqcych z gospodarstw domowych od wlaicicieli
nieruchomoSci, na kt6rych zamieszku.jq mieszka6cy, poloionych na terenie Gminy Miasto
Wloclawek wraz z autopoprawkQ.
W wvniku glosowania przeorowadzonego z udzialem 22 radnvch za przvieciem ww. uchwafv
wraz z autopoprawka radni opowiedzieli sie iednomvSlnie. gfos6w przeciwnvch oraz

wstrzvmuiacvch sie nie stwierdzon o.

Wobec powyzszego Wiceprzewod n iczqcy Rady Miasta radny Janusz Dqbczytiski
poinformowal,2e ww. uchwala zostala podjgta przez Radg Miasta Wloclawek.

Uchwala stanowi zaiqcznik do protokolu.

Ad. 13

Projekt uchwaty w sprawie upowainienia Prezydenta Miasta Wfocfawek do zaciqgania

zobowiAzafi zwiqzanych z realizaclq przedsiqwziqcia dotyczqcego realizacji projektu pn.

,,Wykluczenie nie ma MOWyl" w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego
Wojew6dztwa Kujawsko - Pomorskiego na lata 2014 -2020, oS priorytetowa 9 Solidarne
spoleczefistwo, Dzialanie 9.2 Wlqczenie spoleczne, Poddzialanie - 9.2.2 Aktywne
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wlqczenie spofeczne mfodzieiy objqtej sEdowym Srodkiem wychowawczym lub
poprawczym.

Wiceprzewod n iczqcy Rady Miasta radny Janusz Dgbczytiski skierowal zapytanie do Pani

Janiny Radzikowskiej Skarbnika Miasta o wyja(nienie czy w zwiqzku z tym,2e Rada Miasta
nie podjqia w dniu dzisiejszym uchwaiy zmieniajqcej uchwalQ w sprawie uchwalenia WPF w
kt6rej zostato wprowadzone do realizacji w latach 2OL8-2O27 zadanie ,,Wykluczenie - nie

ma Mowy" moina procedowai nad ww. uchwatq dotyczqcq upowainienia Prezydenta
Miasta do zaciqgniqcia zobowiqzania zwiqzanego z realizacjq ww. przedsigwziqcia. Czy nie

spowodu.je to koliz.ii prawnej skutkujqcej niewainoiciE uchwaty w przypadku jej podjqcia
przez Radq Miasta czy tei nale2y zdjqi tq uchwalq z porzqdku obrad. Problem ten dotyczy
r6wnie2 zadania pn. ,,Rodzina w Centrum 2", a uchwata w tej sprawie znajduje siQ w
porzqdku dzisiejszych obrad i dotyczy tak2e upowa2nienia Prezydenta Miasta do zaciqgania

zobowiqzarl na realizacjq tego projektu.
Skarbnik Miasta Pani Janina Radzikowska wyjaSniia, ie w chwili obecnej nie jest w stanie
jednoznacznie rozstrzygnqi tej kwestii, ponadto wypowiedl Pani Skarbnik odbywala siq poza

mikrofonem i ze wzglqdu na brak slyszalnoSci nie jest odnotowana w protokole.

Glos w tej sprawie zabral r6wniei Pan radny Andrzej Palucki, lecz odpowiedl odbywala sig

tak2e poza mikrofonem i podobnie jak wyiej nie jest odnotowana w protokole.
W dalszym ciqgu swojej wypowiedzi Skarbnik Miasta Pani Janina Radzikowska wyjainita, 2e

byla zlo2ona WPF, przy czym nie uwzglqdniata ona poprawek wniesionych przez radnych
podczas obrad sesyjnych, w zwiqzku z tym byla ona odmienna od WPF przyjqtej przez Radq

Miasta. RIO uchylila WPF i zwr6cita uwage, ie naleiy dostosowai jq do budZetu miasta.

Prognoza byla przygotowana iprzyjqta, lecz r6inita siq zmianami wniesionymi przez Radq.

Poprzednio obowiqzujqca Prognoza obejmowala wszystkie zadania, kt6re byly ujqte w
uchwale bud2etowej. Obecnie wystgpuje inna sytuacja, do Prognozy wprowadzone zostaty

nowe tytuly kt6re pochodzq ze Srodk6w unijnych a WPF w zatqczniku dotyczqcym
przedsiqwziqi wskazuje, 2e obowiqzkowo muszE byi ujqte wszystkie przedsiQwziqcia

zwiqzane ze Srodkami unijnymi i powstalego dylematu w tej kwestii, nie mo2na rozstrzygnai
w chwili obecnej. Uchwaly natomiast mogq zostai podjqte, lecz czy projekty bqdq mogly byi
realizowane i czy faktycznie bqdzie moina zaciqgai zobowiqzania jest to jui inna kwestia.

Wiceprzewod n iczqcy Rady Miasta radny Janusz Dqbczyiski stwierdzil, i2 jego zdaniem
projekty uchwal znajdujqce siq w obecnym porzqdku obrad a dotyczqce poruszanego

zagadnienia, kt6re sq zawarte w WPF i realizowane z udziafem Srodk6w unijnych mozna po

przeprocedowa n iu poddai pod glosowanie Rady Miasta. Natomiast w sytuacji wystqpienia

kolizji natury formalnej sprawa w wymaganym ksztaicie procedowana bgdzie ponownie.

Skarbnik Miasta Pani Janina Radzikowska wyjadnila,2e przystqpienie do realizacji programu

nie jest jednoznaczne z zaciqgniqciem zobowiqzania. I jej zdaniem brak jest przeszk6d do

procedowania iglosowania nad tymi uchwalami.
Wiceprzewod n iczqcy Rady Miasta radny Janusz Dqbczyriski stwierdzil, 2e w zwiqzku z

przedstawionq opiniq Skarbnika Miasta na temat powstalych wqtpliwoici przechodzi do

dalszego procedowania i realizacji porzqdku obrad.

Nastepnie wprowadzenia do projektu uchwaty dokonafa Pani Agnieszka Biatopiotrowicz
Dyrektor Wydzialu Edukacji informujqc, 2e Realizacja projektu ,,Wykluczenie nie ma

MOWy!" wymaga uruchomienia procedur skutkujqcych zawarciem um6w, w tym z kadrE

38



zarzQdzajAca projektem, zakup material6w dydaktycznych, szkoleniowych, organizacja zajqc

sportowych, terapeutycznych. Termin um6w skutkowal bqdzie zaciqgniqciem zobowiEzafi,
kt6rych platnodi przekracza rok budietowy. Wobec powyiszego proponuje siq podjqcie

niniejszej Uchwaiy, kt6ra pozwoli na realizacjq projektu ,,Wykluczenie nie ma MOWy!" w

latach 2018 -202!, zgodnie z wnioskiem o dofinansowanie projektu.

Opinia Komisii Stalei Radv Miasta o ww. oroiekcie uchwalv.
Projekt uchwaly w powy2szej sprawie rozpatrzyta oraz jednomy5lnie pozytywnie

zaopiniowala Komisja Bud2etu, Rozwoju i Promocji Miasta. Opiniq przedstawil Radzie Miasta
Przewodniczqcy Komisji radny Andrzej Patucki.

Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowat, 2e otwiera dyskusjq nad ww.
zagadnieniem.

Wobec braku zgloszeri do udziatu dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod

glosowanie przyjqcie projektu uchwaty w sprawie upowaznienia Prezydenta Miasta

Wlociawek do zaci4gania zobowiEzai zwiqzanych z realizacjq przedsiqwziqcia dotyczacego

realizacji projektu pn. ,,Wykluczenie nie ma MOWy!" w ramach Regionalnego Programu

Operacyjnego Wojew6dztwa Kujawsko - Pomorskiego na lata 2014 -2O2O, OC priorytetowa
9 Solidarne spoleczenstwo, Dzialanie 9.2 Wlqczenie spoleczne, Poddzialanie - 9.2.2 Aktywne
wlqczenie spoleczne mlodzie2y objqtej sEdowym Srodkiem wychowawczym lub
poprawczym.

W wvniku glosowania przeprowadzonego z udzialem 19 radnvch za podieciem uchwalv
radni opowiedzieli sie iednomv5lnie, przv braku glos6w przeciwnvch oraz braku glos6w

wstrzvmuiacvch sie.

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowat, 2e w rezultacie dokonanego gfosowania,

uchwala zostala podjqta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala stanowi zalEcznik do protokofu,

Ad. 14

Projekt uchwaty w sprawie przyjecia do realizacji wniosku o dofinansowanie projektu pn'

,,Bez sl6w" - wspieramy komunikacjq os6b niem6wiacych w OSI Wloclawek w ramach

Regionalnego Programu Operacyjnego Wojew6dztwa Kuiawsko - Pomorskiego na lata

2OL4 - 2O2O,05 priorytetowa 10 Innowacyjna edukacja, Dzialanie 10.2 Ksztalcenie og6lne i

zawodowe, Poddzialanie - LO.2,2 Ksztalcenie o96lne w ramach konkursu Nr

RpKp. 10.02.02.-tz.oo-o4-Lt3 | L7.

Ad. 1s
Projekt uchwaty w sprawie upowainienia Prezydenta Miasta wloclawek do zaciqgania

zobowiqzari zwiqzanych z realizacjq przedsiqwziecia dotyczQcego realizacji projektu pn.

,,Bez sfriw" - wspieramy komunikacjq os6b niem6wiQcych w OSI Wloclawek w ramach

Regionalnego Programu Operacyjnego wojew6dztwa Kujawsko - Pomorskiego na lata
2OL4 - 2O2O,06 priorytetowa 10 Innowacyjna edukacja, Dzialanie 10.2 Ksztalcenie og6lne i
zawodowe, Poddzialanie - 10.2.2 Ksztalcenie o96lne.
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Wprowadzenia do bloku ww. projekt6w uchwat dokonata Pani Agnieszka Bialopiotrowicz
Dyrektor Wydziafu Edukacji informujq,2e zgodnie z Regulaminem konkursu ogloszonym
przez Urzqd Marszalkowski Wojew6dztwa Kujawsko - Pomorskiego w Toruniu, warunkiem
niezbqdnym do podpisania umowy o dofinansowanie projektu,,Bez sl6w" jest podjqcie
przez Radq Miasta uchwaiy o przyjqciu wniosku o dofinansowanie ww. projektu do realizacji.

Projekt ma na celu stworzenie szansy na funkcjonowanie dzieci z trudno(ciami w
komunikacji bez koniecznoici obecnoici opiekun6w.lako przekainik6w komunikat6w. Dziqki

szkoleniom dla nauczycieli i rodzic6w/ opiekun6w, a tak2e konsultacjom indYwidualnym ze

specjalistami najbli2sze otoczenie dziecka iono samo zyska mo2liwo3i komunikacji, a tym

samym bqdzie bardziej niezale2ne. Warto5i projektu wynosi 1.480.799,99 zl. Wysoko(i
dofinansowania to kwota 1.406.699,99 zl, pozostale (rodki tj. 74.100,00 zt stanowiq wktad

wlasny niepieniq2ny - uiyczenie sal. Projekt realizowany bqdzie w latach 2018 - 2O2O i

zostal ujqty w projekcie budietu miasta Wtoclawek na 2018 rok oraz w Wieloletniej
Prognozie Finansowej na lata 2018-2028. W zwiqzku z trwajqcym procesem przygotowania

zadania do realizacji, przyjqcie wnioskowanej uchwaty jest w pelni uzasadnione. Natomiast

realizacja pro.jektu ,,Bez sl6w" - wspieramy komunikacjq os6b niem6wiqcych w OSI

Wlocfawek wymaga uruchomienia procedur skutkujEcych zawarciem um6w, w tym m. in. z

kadrq zarzqdzajqcQ projektem, zakup pomocy dydaktycznych, sprzQtu terapeutyczneSo,

organizacja konsultacji i szkoleri. Termin um6w skutkowal bgdzie zaciqgniqciem zobowiqzan,

kt6rych platnoit przekracza rok bud2etowy. Wobec powy2szego proponuje siq podjqcie

niniejszej Uchwaly, kt6ra pozwoli na realizacjq projektu ,,Bez sl6w" - wspieramy

komunikacjq os6b niem6wiqcych w OSI Wtoclawek w latach 2078 -2020, zgodnie z

wnioskiem o dofinansowanie oroiektu.

Ooinie Komisii Stalvch Radv Miasta o ww. proiektach uchwal:
Projekt uchwaly w sprawie przyjqcia do realizacji wniosku o dofinansowanie projektu pn.

,,Bez sl6w" - wspieramy komunikacjq os6b niem6wiqcych w OSI Wtoclawek w ramach

Regionalnego Programu Operacyjnego Wojew6dztwa Kujawsko - Pomorskiego na lata 2014
- 2O2O, Oi priorytetowa 10 Innowacyjna edukacja, Dzialanie 10.2 Ksztalcenie o96lne i

zawodowe, Poddzialanie - 70.2.2 Ksztalcenie 0g6lne w ramach konkursu Nr RPKP.10.02.02.-

IZ.OO-O4-7I3/L7 rozpatrzyla oraz jednomy(lnie pozytywnie zaopiniowala Komisja Edukacji

Opiniq w tej sprawie przedstawita Radzie Miasta Przewodniczqca Komisji radna Agnieszka

Chmielewska.

Natomiast projekt uchwaly w sprawie upowainienia Prezydenta Miasta Wloclawek do

zaciqgania zobowiqzari zwiqzanych z realizacjq przedsigwziqcia dotyczqcego realizacji

projektu pn. ,,Bez sl6w" - wspieramy komunikacjq os6b niem6wiqcych w OSI Wtoclawek w

ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Wojew6dztwa Kujawsko - Pomorskiego na

fata 2014 - 2020, Oe priorytetowa 10 Innowacyjna edukacja, Dziatanie 10.2 Ksztatcenie

0g6lne i zawodowe, Poddzialanie - IO.2.2 Ksztalcenie og6lne byl przedmiotem obrad

Komisji Budietu, Rozwoju i Promocji Miasta. PozytywnE opiniq w tej sprawie przedstawil

Radzie Miasta Przewodniczqcy Komisji radny Andrzej Pafucki.

NastQpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowat, ie otwiera dyskusjg nad ww
zagadnieniami.
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Wobec braku zgloszed do udziatu dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod

glosowanie przyjqcie projektu uchwaly w sprawie przyiqcia do realizacji wniosku o

dofinansowanie projektu pn. ,,Bez st6w" - wspieramy komunikacjq os6b niem6wiqcych w

OSI Wloctawek w ramach Regionalnego Programu Operacy.inego Wojew6dztwa Kujawsko -

Pomorskiego na lata 2014 - 2020,0S priorvtetowa 10 Innowacyjna edukacja, Dzialanie 10.2

Ksztatcenie og6lne i zawodowe, Poddzialanie - 10.2.2 Ksztalcenie og6lne w ramach

kon kursu Nr RP KP.10.02.02.-lZ.OO-OA-LL3/17 .

W wVniku glosowania przeprowadzonego z udzialem 20 radnVch za podieciem uchwalV

radni opowiedzieli sie iednomvslnie, przv braku glos6w przeciwnvch oraz braku gtos6w

wstrzvmuiacvch sie.

W zwiqzku z powy2szym Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, :e w rezultacie

dokonanego gtosowania, uchwala zostala podjqta przez Radq Miasta w zaproponowanym

brzmieniu.

Uchwata stanowi zalqcznik do protokolu.

Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod glosowanie przyjqcie projektu uchwaly

w sorawie uoowa2nienia Prezvdenta Miasta wtoclawek do zaciqgania zobowiqza6

zwiqzanych z realizacjq przedsiqwziQcia dotyczEcego realizacji projektu pn. ,,Bez sl6w" -
wspieramy komunikacjg os6b niem6wiqcych w o5l wloclawek w ramach Regionalnego

Programu Operacyjnego Wojew6dztwa Kujawsko - Pomorskiego na lata 2014 - 2O2O ' 03

priorytetowa 10 Innowacyjna edukacja, Dziatanie 10.2 Ksztafcenie o96lne i zawodowe,

Poddzialanie - 10.2.2 Ksztalcenie o96lne.

wstrzvmuiacvch sie.

W zwiqzku z powyiszym Przewodniczqcy Rady

dokonanego glosowania, uchwala zostala podjQta

brzmieniu.

Uchwafa stanowi zalacznik do protokolu.

Ad.15
projekt uchwaly w sprawie upowainienia Prezydenta Miasta wloclawek do zaciEgania

zobowiqzari zwiqzanych z realizacjq proiektu pn. ,,lntegracia drogq do samodzielno6ci"

wspritfinansowanego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Wojew6dztwa

Kujawsko - Pomorskiego na lata 2014 - 2020, o5 Priorytetowa 9 Solidarne spoleczeistwo,

Dziafania 9.2 wlaczenie spoleczne, Poddzialania 9.2.1 Aktywne wlqczenie spoleczne.

Projekt uchwafy przedstawil Radzie Miasta Dyrektor Miejskiego o6rodka Pomocy Rodzinie

Pan Piotr Grudziriski informujqc,2e projekt pn.,,lntegracja drogq do samodzielno6ci", zostat

zgloszony przez Miejski Oirodek Pomocy Rodzinie we Wloclawku do konkursu nr

R PKP.09.02.01-lZ .OO-O4'O79/77 w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego

wojew6dztwa Kujawsko - Pomorskiego na lata 2014-2020 0( Priorytetowa 9 solidarne

M iasta poinformowal, ie w rezultacie

przez Radq Miasta w zaproponowanym
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spoleczehstwo, Dzialania 9.2 Wlqczenie spoleczne, Poddzialania 9.2.1 Aktywne wlqczenie
spoieczne, wsp6tfina nsowany ze 6rodk6w Europejskiego Funduszu Spolecznego. Projekt
finansowany jest ze (rodk6w Europejskiego Funduszu Spolecznego w ramach Regionalnego

Programu Operacyjnego Wojew6dztwa Kujawsko - Pomorskiego na lata 2014-2020.
Calkowita wartoii projektu wynosi maksymalnie 348.848,0021, przy czym kwota
dofinansowania w latach 2018-2079 wyniesie maksymalnie 296.52O,54 zt, co stanowi 85%
jego calkowitej warto(ci. Projekt,,lntegrac.ja drogq do sa modzielnoici", zostal przyjqty do
realizacji Uchwafq Rady Miasta Wloclawek nr XXXIY /127 /7017 z dnia 24 paidzie'nika 2OI7 t.

Zadanie zostato ujQte w przedsiewziqciach Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2018-
7078.

Opinia Komisii Stalei Radv Miasta
Przedmiotowy projekt uchwa'iy rozpatrzy'ia oraz pozytywnie zaopiniowala Komisja Budietu,
Rozwoju i Promocji Miasta. Opiniq w te.i sprawie przedstawil Radzie Miasta Przewodniczqcy
Komisji radny Andrzej Patucki

Nastepnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowaf, ie otwiera dyskusjq nad ww.
zagadnieniami.

Wobec braku zgloszeri do udziatu w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod
glosowanie przyjqcie projektu uchwaty w sprawie upowa2nienia Prezydenta Miasta
Wloctawek do zaciqgania zobowiqzai zwiqzanych z realizacja projektu pn.,,lntegracja drogA

do samodzielnoSci" wsp6tfinansowanego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego
Wojew6dztwa Kujawsko - Pomorskiego na lata 2014 - 2020, 06 Priorytetowa 9 Solidarne
spoteczefstwo, Dzialania 9.2 Wlqczenie spoleczne, Poddzialania 9.2.1 Aktywne wlqczenie
spoleczne.
W wvniku gfosowania przeprowadzonego z udzialem 19 radnych za podieciem uchwafv
radni ooowiedzieli sie iednomvSlnie. przv braku glos6w przeciwnvch oraz braku sios6w
wstrzvmuiacvch sie.

W zwiqzku z powyiszym Przewodniczqcy Rady

dokonanego glosowania, uchwala zostala podjQta

brzmieniu.

Uchwata stanowi zafqcznik do protokolu.

Ad. 17

Projekt uchwaly w sprawie wyraienia zgody na przyjqcie do realizacji projektu pn."
Rodzina w Centrum 2" wsp6lfinansowanego w ramach RegionalneSo Programu
Operacyjnego Wojew6dztwa Kujawsko - Pomorskiego na lata 2014 -2020 Oi Priorytetowa
9 Solidarne spoleczeistwo, Dzialania 9.3 Rozw6j uslug zdrowotnych i spolecznych,
Poddzialania 9.3.2.Rozw6j uslug spolecznych.

Ad. 18
Projekt uchwaty w sprawie upowainienia Prezydenta Miasta Wloclawek do zaciqgania
zobowiqzarizwiqzanychzrea|izacjqprojektupn.,,Rodzinawcentrum

Miasta poinformowat, ie w rezultacie
przez Radq Miasta w zaproponowanym
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wsp6lfinasowanego w ramach Regionalnego Programu operacyjnego Woiew6dztwa
Kujawsko-Pomorskiego na lata 2014 -2020 Oi priorytetowa 9 Solidarne spoleczefistwo,
Dzialania 9.3 Rozw6j uslug zdrowotnych i spolecznych, Poddziafania 9,3.2 Rozw6j uslug

spolecznych.

Blok projekt6w uchwal dotyczqcych zagadnienia ,,Rodzina w Centrum 2" przedstawil
Dyrektor Miejskiego O6rodka Pomocy Rodzinie Pan Piotr Grudzitiski, kt6ry wyja6nil, Ze

Projekt pn. ,,Rodzina w Centrum 2" skierowany jest do: os6b przebywajqcych w pieczy

zastqpczej, sprawujqcych rodzinnq pieczQ zastqpczq, opuszczajqcych pieczq zastqpczA,
prze2ywajqcych trudnoSci w pelnieniu funkcji opieku riczo-wychowawczych, prowadzqcych

rodzinne domy dziecka, kandydat6w do sprawowania rodzinnej pieczy zastqpczej,

dyrektor6w plac6wek opieku riczo-wychowawczych typu rodzinnego, wolontariuszy iinnych
os6b, kt6rych udzial w projekcie jest niezbqdnv do skutecznego wsparcia os6b zagro2onych

ub6stwem lub wykluczeniem spolecznym. Gt6wnym celem projektu pn. ,,Rodzina w

Centrum 2" jest rozw6j i zwiqkszenie dostqpu do uslug wsparcia rodziny i pieczy zastepczej
poprzez zbudowanie jednego, zintegrowanego systemu pomocy dla rodzin w Wojew6dztwie
Ku jawsko-Pomorskim. lr6dlem finansowania projektu, o kt6rym mowa w ust. 1sq 6rodki

Europejskiego Funduszu Spolecznego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego
Wojew6dztwa Kujawsko-Pomorskiego na lata 20L4-2020. Kwota dofinansowania projektu

dla Miasta Wloclawek w latach 2O7a-2O20 wyniesie maksymalnie 736.835,00 zt., a wklad

wlasny Miasta Wloclawek wyniesie 78.518 zl. W realizacji projektu pn. ,,Rodzina w Centrum
2" uczestniczy 23 partner6w z Wojew6dztwa Kujawsko - Pomorskiego.

Opinie Komisii Stalvch Radv Miasta o ww. proiektach uchwai:
Projekt uchwaly w sprawie wyra2enia zgody na przyjqcie do realizacji projektu pn." Rodzina

w Centrum 2" wsp6tfina nsowa n ego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego
Wojew6dztwa Kujawsko - Pomorskiego na lata 2014 -2020 05 Priorytetowa 9 Solidarne

spofeczeristwo, Dzialania 9.3 Rozw6j uslug zdrowotnych i spolecznych, Poddzialania
9.3.2.Rozw6j ustug spolecznych rozpatrzyla oraz pozytywnie zaopiniowala Komisja Zdrowia,

Rodziny i Opieki Spofecznej. Opinie w tej sprawie przedstawif Radzie Miasta Przewodniczqcy

Komisji radny Tomasz Nagala.

Natomiast pro.iekt uchwaiy w sprawie upowaznienia Prezydenta Miasta Wloclawek do

zaciqgania zobowiqzari zwiqzanych z realizacjq projektu pn. ,,Rodzina w Centrum 2"

wsp6ffinasowan ego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Wojew6dztwa
Kujawsko-Pomorskiego na lata 2014 -2020 OS priorytetowa 9 Solidarne spoleczeistwo,
Dzialania 9.3 Rozw6j uslug zdrowotnych i spolecznych, Poddzialania 9.3.2 Rozwoj uslug

spotecznych rozpatrzyta oraz pozytywnie zaopiniowata Komisja BudZetu, Rozwoju iPromoc.ii

Miasta. Opinie w tej sprawie przedstawil Radzie Miasta Przewodniczqcy Komisji radny

Andrzei Palucki.

Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowat, 2e otwiera dyskusjq nad ww.
zagadnieniami.

Wobec braku zgloszeri do udzialu w dyskusji nad procedowanymi zagadnieniami
Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod gtosowanie przyjqcie projektu uchwaly w sprawie
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wyra2enia zgody na przyjqcie do realizacji projektu pn." Rodzina w Centrum 2"

wsp6lfin ansowa nego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Wojewodztwa
Kujawsko - Pomorskiego na lata 2014 -2020 06 Priorytetowa 9 Solidarne spoleczeristwo,
Dziaiania 9.3 Rozw6j ustug zdrowotnych i spolecznych, Poddzialania 9.3.2.Rozw6j usfug

spofecznycn.
W wvniku qtosowania przeprowadzonego z udzialem 20 radnvch za podieciem uchwalv
radni opowiedzieli sie iednomv(lnie, gtos6w przeciwnvch oraz wstrzvmuiacvch sie nie

stwierdzono.

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e w rezultacie dokonanego giosowania,

uchwala zostala podjQta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala stanowi zatEcznik do protokolu.

NastQpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod glosowanie przyjqcie projektu uchwafy
w sprawie upowainienia Prezydenta Miasta Wloclawek do zaciqgania zobowiqzan

zwiqzanych z realizacjq projektu pn.,,Rodzina w Centrum 2" wsp6ifinasowa nego w ramach

Regionalnego Programu Operacyjnego Wojew6dztwa Kujawsko-Pomorskiego na lata 2014 -

2020 OS priorytetowa 9 Solidarne spoteczedstwo, Dzialania 9.3 Rozw6j uslug zdrowotnych i

spolecznych, Poddziatania 9.3.2 Rozw6j uslug spolecznych.
W wvniku glosowania przeorowadzonego z udzialem 20 radnvch za podieciem uchwalv

radni opowiedzieli sie iednomvSlnie. elos6w przeciwnvch oraz wstrzvmuiacvch sie nie

stwierdzono.

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowaf, 2e w rezultacie dokonanego glosowania,

uchwala zostala podjqta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala stanowi zatEcznik do protokolu,

Ad. 19
Projekt uchwaly w sprawie wyraienia zgody na przyjqcie do realizacji umowy nr
AS3/000026/02/D w sprawie pilotaiowego programu ,,Aktywny Samorzqd" zawartei
pomiqdzy Pafstwowym Funduszem Rehabilitacji Os6b Niepelnosprawnych z siedzibQ w
Warszawie a Gmine Miasto Wloclawek.

Dyrektor Miejskiego Oirodka Pomocy Rodzinie Pan Piotr Grudziriski dokonujqc

wprowadzenia do zagadnienia poinformowal, 2e przedmiotem umowy jest powierzenie

Gminie Miasto Wtoctawek jako Realizatorowi, realizac.ji pilota2owego programu ,,Aktywny
Samorzqd". Umowa dotyczy realizacji programu na terenie Gminy Miasto Wloctawek przez

Miejski O5rodek Pomocy Rodzinie we Wtoclawku, ul. Ogniowa 8/10. Gt6wnym celem

programu jest pomoc osobom n iepelnosprawnym w likwidacji barier utrudniajqcych

aktywizacjg spolecznq i zawodowq w ramach - Modulu loraz pomoc w uzyskaniu

wyksztalcenia na poziomie wy2szym poprzez dofinansowanie koszt6w edukacji w ramach -

Modutu ll. Z16dtem finansowania programu sq !rodki pozabud2etowe Panstwowego
Funduszu Rehabilitacji Os6b N iepetnosprawnych, przekazywane przez PFRON w transzach.
Zgodnie z pismem z Oddzialu Kujawsko-Pomorskiego Paistwowego Funduszu Rehabilitacji



Os6b N iepelnosprawnych w Toruniu z dnia 25.04.2018 r., na realizacjq wniosk6w zlo2onych

w 2018 r. w pilota2owym programie ,,Aktywny samorzEd" zostala przyznana kwota
dofinansowania w wysokodci 22I 961,33 zl. Realizacja programu nie wymaga udzialu

wlasnego Gminy Miasto Wfoctawek.

Opinia Komisii Staiei Radv Miasta
Projekt uchwaly w powy2szej sprawie rozpatrzyla oraz pozytywnie zaopiniowala Komisja

Zdrowia, Rodziny i Opieki Spolecznej. Opiniq w tej sprawie przedstawil Radzie Miasta

Przewodniczqcy Komisji radny Tomasz Nagala.

Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowat, ie otwiera dyskusjq nad ww.

zagadnieniem.

Wobec braku zgloszeri do udziatu w dyskusji nad procedowanym zagadnieniem
Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod glosowanie przyjqcie projektu uchwaty w sprawie

wyra2enia zgody na przyjqcie do realizacji umowy nr AS3/000026/02/D w sprawie
pilotaiowego programu,,Aktywny Samorzqd" zawartej pomiqdzy Pafistwowym Funduszem

Rehabilitacji Os6b N iepelnosprawnych z siedzibq w warszawie a Gmina Miasto Wloclawek.
w wvniku stosowania orzeprowadzonego z udzialem 21 radnvch za podieciem uchwalv
radni opowiedzieli sie iednomvilnie, glos6w przeciwnvch oraz wstrzvmuiacvch sie nie

stwierdzono.

Wobec powy2szego Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ie w rezultacie

dokonanego gtosowania, uchwata zostata podjQta przez Radq Miasta w zaproponowanym
brzmien iu.

Uchwala stanowi zalqcznik do protokofu.

Ad.20
Projekt uchwaty w sprawie wyraienia zgody na udzial Gminy Miasto Wloclawek jako

Partnera w projekcie wsp6tfinansowanym w ramach Regionalneto Programu

Operacyjnego Wojew6dztwa Kujawsko- Pomorskiego na lata 2014-2020, Oi priorwetowa
6, Solidarne spofeczeistwo i konkurencyjne kadry, Dzialanie 6,1 Inwestycje w
infrastrukturq zdrowotnq i spolecznq, Poddziafanie 6.1.2 Inwestycje w infrastrukturQ
spolecznq, w konkursie nr RPKP.06.01.0212.OO-O4.LgI/ L8,

Wprowadzenia do zagadnienia dokonai Dyrektor Wydzialu Polityki Spolecznej i Zdrowia

Publicznego Pan Piotr Bielicki, kt6ry wyja5nif, 2e realizatorem przygotowywa nego do

konkursu projektu bqdzie Caritas Diecezji Wloclawskiej. Zakres dzialaf projektowych

obejmowai bqdzie bu dowq/rozbudowq wraz z niezbqdnq infrastruktura iwyposaieniem
istniejacego budynku parterowego przy ul. Ptockiej 2 we Wloctawku, stanowiqcego wlasnoSi

Caritas Diecez.ji Wloclawskiej. Zmodernizowany obiekt przeznaczony zostanie na o(rodek
wsparcia dla os6b w kryzysie, gl6wnie nietrzeiwych i pelnii bqdzie rolq plac6wki typu
interwencyjnego dla L0 os6b, jak r6wnie2 terapeutycznego i socja lizacyjn ego. Partnerstwo

Gminy Miasto Wloctawek w powy2szym projekcie polegai bqdzie na wsparciu
merytorycznym, organizacyjnym oraz informacyjnym inie bqdzie pociqgai za soba skutkow
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finansowych. Cele projektu sq zgodne z zapisami ustawy z dnia 26 paldziernika 1982 r. o
wychowaniu w trzeZwosci iprzeciwdzialaniu alkoholizmowi oraz ustawy z dnia 12 marca

2004 r. o pomocy spotecznej. W zwiqzku z rozpoczqtymi przygotowaniami do zfoienia
wniosku konkursowego, przyjqcie wnioskowanej uchwaly jest w petni uzasadnione.

Opinia Komisii Staiei Radv Miasta
Projekt uchwaly w sprawie wyra2enia zgody na udzial Gminy Miasto Wlociawek jako

Partnera w projekcie wsp6tfina nsowanym w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego
Wojew6dztwa Kujawsko- Pomorskiego na lata 2014-2020, Oi priorytetowa 6. Solidarne
spoleczeristwo ikonkurencyjne kadry, Dzialanie 6.1 Inwestvcje w infrastrukturq zdrowotna i

spolecznq, Poddzialanie 6.L.2 Inwestycje w infrastrukturq spolecznq, w konkursie nr
RP KP.06.01.02-12.00-04.191/18 rozpatrzyla oraz pozytywnie zaopiniowafa Komisja Zdrowia,
Rodziny i Opieki Spotecznej. Opiniq w tej sprawie przedstawil Radzie Miasta Przewodniczqcy
Komisji rad ny Tomasz Nagala.

Nastepnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e otwiera dyskusjq nad ww.
zagadnieniem.

Wobec braku zgtosze6 do udzialu w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddai pod
glosowanie przyjqcie projektu uchwaty w sprawie wyraZenia zgody na udzial Gminy Miasto
Wloclawek jako Partnera w projekcie wsp6lfina nsowa nym w ramach Regionalnego

Programu Operacyjnego Wojew6dztwa Kujawsko- Pomorskiego na lata 2014-2020, OS

priorytetowa 6. Solidarne spoleczehstwo ikonkurencyjne kadry, Dzialanie 6.1 Inwestycje w
infrastrukturq zdrowotnq i spolecznq, Poddziaianie 6.1..2 Inwestycje w infrastrukturq
spoiecznq, w konkursie nr RPKP.06.01.02-1z.00-04.19I/ 18.
W wvniku Rlosowania przeprowadzonego z udzialem 21 radnvch za podieciem uchwalv
radni opowiedzieli sie iednomvSlnie, gios6w przeciwnvch oraz wstrzvmuiacvch sie nie
stwierdzon o.

A zatem Przewodniczqcy Rady Miasta
gfosowania, uchwafa zostala podjqta przez

Uchwala stanowi zalacznik do protokofu.

Ad. 21

Projekt uchwaly zmieniajqcej uchwalq w sprawie podzialu Srodk6w Pafstwoweto
Funduszu Rehabilitacji Os6b Niepelnosprawnych przyznanych Gminie Miasto Wloclawek
na realizacjq w 2018 roku zadai na rzecz os6b niepelnosprawnych.

Wprowadzenia do projektu uchwaly dokonal Dyrektor Miejskiego Oirodka Pomocy Rodzinie

Pan Piotr Grudziriski, kt6ry poinformowaf, ie dqiqc do jak najbardziej efektywnego
wykorzystania irodk6w PFRON oraz majqc na wzglqdzie dotychczasowy poziom realizacji
zadad z zakresu rehabilitacji zawodowej oraz zainteresowanie os6b niepelnosprawnych
pod.jqciem dzialalnoSci gospodarczej niniejszq uchwalq wnosi siq o dokonanie przesuniQcia

kwoty 40.000 zfotych z zadania pn. ,,Dokonanie zwrotu wyposa2enia stanowiska pracy osoby
niepelnosprawnej" na zadanie pn. ,,Przyznanie osobom n iepelnosprawnym Srodk6w na

poinformowat, 2e w rezultacie dokonanego
Rade Miasta w zaproponowanym brzmieniu.



podjQcie dziatalnodci gospodarczej, rolniczej albo
socjalnej". Powy2sze przyczyni siq do zrealizowania
osiqgn iqcie wyiszego poziomu samodzielnoici
n iepeln osprawnych.

na wniesienie wkladu do sp6ldzielni
celu rehabilitacji zawodowej, jakim jest

i niezale2noici finansowej os6b

Opinia Komisii Staiei Radv Miasta
Projekt ww. uchwaiy rozpatrzyla oraz pozytywnie
Opieki Spolecznej. Opiniq w przedmiotowej
Przewodnrczqcy Komisji radny Tomasz Nagala.

zaopiniowala Komisja Zdrowia, Rodziny i

sprawie przedstawil Radzie Miasta

Nastepnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowat, 2e otwiera dyskusjg nad ww.
zagadnieniem.

Wobec braku zglosze6 do udzialu w dyskus.ji PrzewodniczEcy RadV Miasta poddaf pod
glosowanie przyjqcie pro.jektu uchwaly zmieniajqcej uchwafe w sprawie podziatu Srodk6w
Paistwowego Funduszu Rehabilitacji Os6b Niepelnosprawnych przyznanych Gminie Miasto
Wloclawek na realizacjq w 2018 roku zadari na rzecz os6b n iepelnosprawnych.
W wvniku gtosowania przeprowadzonego z udziatem 21 radnvch za podieciem uchwalv
opowiedzialo sie 20 radnvch przv braku glos6w sprzeciwu oraz l plosie wstrzvmuiacvm sie.

Po zakoiczeniu procedowania nad ww. zagadnieniem Przewodniczqcy Rady Miasta
poinformowal,2e w rezultacie dokonanego glosowania Rada Miasta podjqla ww. uchwalg w
zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala stanowi zafacznik do protokolu.

Ad.22

Projekt uchwaly w sprawie przekazania proiektu regulaminu dostarczania wody i

odprowadzania 5ciek6w.

Wprowadzenia do zagadnienia dokonal Przewodniczqcy Rady Miasta, kt6ry wyja{nil, 2e

zgodnie z art. 19 ust. 1 ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodQ i zbiorowym
odprowadzaniu 6ciek6w, rada gminy przygotowuje projekt regulaminu dostarczania wody i

odprowadzania Sciek6w na podstawie regulamin6w opracowanych przez przedsiebiorstwo
wod no-ka nalizacyjne, a nastqpnie przekazuje go do zaopiniowania do organu regulacyjnego,
zawiadamia.jqc o tym przedsiqbiorstwo wod no-ka n alizacyjne. Majqc na uwadze, 2e w dniu
74 maja 2018r. Miejskie Przedsiqbiorstwo Wodociqgowo-Kana lizacyjne Sp6tka z o.o. we
Wloclawku przekazalo opracowany projekt regulaminu, a na terenie Gminy Miasto
Wloclawek brak jest innych prowadzqcych dzialalno5i przedsigbiorstw wodno-
kana lizacyjnych, Rada Miasta Wlocfawek ustawowo zobowiqzana jest do opracowania i

przekazania do zaopiniowania regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 6ciek6w.

Ooinia Komisii Staiei Radv Miasta
Projekt uchwaty rozpatrzyla oraz pozytywnie
Ochrony Srodowiska. Opiniq w tej sprawie
Komisji radna Olga Krut-Horonziak.

zaopiniowala Komisja Gospodarki Miejskiej i

przedstawita Radzie Miasta Przewodn iczqca
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NastQpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowat,2e otwiera dyskusjq w przedmiocie
procedowanego zagadnienia.

Wobec braku zgloszeri do udzialu w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod

glosowanie radnych przyjqcie projektu uchwaly w sprawie przekazania projektu regulaminu

d ostarcza nia wody i odprowadzania Sciek6w.
W wvniku glosowania orzeprowadzonego z udzialem 20 radnvch za podieciem uchwalv

opowiedziaio sie 19 radnvch przv braku glos6w orzeciwnvch oraz 1 slosie wstrzvmuiacvm

!!-q

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowat, ie w rezultacie przeprowad zon ego glosowania,

Rada Miasta podjqla ww. uchwafe w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala stanowi zalqcznik do niniejszego protokotu.
Ad.23
Projekt uchwaly w sprawie przekazania skarti.

Glos zabral Przewodniczqcy Rady Miasta, kt6ry poinformowai, 2e w dniu 14 maja br.

Wojewoda Kujawsko-Pomorski przekazal Radzie Miasta Wloclawek skargq Rady

Pedagogicznej Szkoty Podstawowej nr 19 we Wtoclawku na dzialalno5i Zastepcy Prezydenta

Miasta PaniE Barbarq Moraczewskq. Skarga dotyczyia m.in. przekazywania w mediach
lokalnych jednostronnych informacji na temat konfliktu pomiqdzy nauczycielami a

dyrektorem plac6wki na niekorzydi grona pedagogicznego. Powyiszq skargq rozpatrywala
Komisja Edukacji Rady Miasta, kt6ra podczas posiedzenia w dniu 29 maja 2018r. uznala,2e
skargq Rady Pedagogicznej Szkoly Podstawowej nr 19 we Wloclawku naleiy przekazai to
rozpatrzenia Prezydentowi Miasta Wtoclawek zgodnie z obowiqzu.jqcymi procedurami.

Opinia Komisii Stalei Radv Miasta.
Przedmiotowy pro.jekt uchwaly zostal rozpatrzony oraz pozytywnie zaopiniowany przez

Komisjq Edukacji Rady Miasta. opiniq w te.j sprawie przedstawila Przewodniczqca Komisji

rad na Agnieszka Chmielewska

Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowaf,2e otwiera dyskusjq w przedmiocie

procedowanego zagadn ien ia.

W dvskusii udzial wzieli:
Gtos zabral radny Jarostaw Chmielewski zwr6cil uwagq na biqdny zapis w uchwale dotyczEcy

funkcji piastowanej przez Paniq Barbarq Moraczewskq, gdyi nie ma stanowiska
wiceprezydenta, lecz jest zastQpca prezydenta i nale2y to skorygowai. Ponadto Pan radny

stwierdzil,2e Prezydent Miasta powotai niezgodnie z prawem komisjq konkursowQ, kt6ra
dokonafa wyboru osoby na stanowisko dyrektora tej plac6wki. Zgodnie z procedurq

Prezydent rozpatruje skargi na podleglych sobie pracownik6w, pozostaje jedynie

zaapelowai do Prezydenta o merytoryczne podej3cie do rozpatrzenia skargi pomijajqc

kontekst zwiqzany z podleglo6ciq zawodowq jego zastepcy, aby skutecznie zakohczyc
konflikt w tej szkole, gdy2 nie wplywa to dobrze na sprawy edukacyjne w mie(cie. Ponadto



Pan radny ubolewai nad nieobecnosciq Prezydenta Miasta podczas procedowanego

zagad n ien ia.

Po wyczerpaniu zgloszeri do udzialu w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod

giosowanie radnych przyjqcie projektu uchwafy w sprawie przekazania skargi.

W wvniku gtosowania przeprowadzoneso z udzialem 17 radnvch, za podieciem ww. uchwalv
radni opowiedzieli sie iednomvslnie, slos6w przeciwnvch oraz wstrzvmuiacvch sie nie

stwierdzono.

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowat,2e w rezultacie przeprowadzonego giosowania,

Rada Miasta podjqla ww. uchwale w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala stanowi zatqcznik do niniejszego protokolu.

Ad.24
Interpelacje, wnioski i zapytania radnych.
Interpelacje, wnioski izapytania w sprawach dotyczqcych aktualnych problem6w Miasta,

takie w celu uzyskania informacji o konkretnym stanie faktycznym zglosili: radna Mariola
Gawlowska, radny Jaroslaw Hupalo oraz radny Dariusz Jaworski.
Interpelacje zlo2one przez radnych w formie pisemnej, Przewodniczqcy Rady Miasta
przekazu.je niezwlocznie adresatowi.
Odpowiedzi na zgloszone interpelacje udziela Prezydent Miasta lub wla6ciwe rzeczowo

upowainione osoby w terminie 14 dni - Przewod n iczqcem u Rady Miasta oraz
interpelujqcemu radnemu.
Interpelacje zgioszone przez radnych oraz udzielone odpowiedzi umieszczone sq w
Biuletynie lnformacji Publicznej Urzqdu Miasta bez zbqdnej zw'ioki.
Procedurq postqpowania w powy2szej sprawie reguluje 5 56 Statutu Miasta Wloclawek.
Ponadto w tej czesci obrad glos zabrala radna Olga Krut-Horonziak kt6ra zwr6cila siq z

wnioskiem do Przewod n iczqcego Rady Miasta o spowodowanie zaproszenia na obrady Rady

Miasta Prezesa sp6lki Saniko i Wtoclawskiego Przedsiqbiorstwa Komunalnego w celu
przedlo2enia informacji z dzialalno5ci i podjqcie dyskusji na tematy intersujace radnych w tej
kwestii.
Przewodniczqcy Rady Miasta zwr6cil siq do Prezydenta Miasta, aby w zwiEzku z planowanq

inwestycjq firmy, kt6ra zamierza wybudowai elektrocieplown ie udostepniona zostala Panu

Przewodn iczqcem u oprnia MPEC w tej sprawie oraz dokumenty zawierajqce informaclq,
jakie moce cieplne i elektryczne przewiduje ta inwestycja.
Radna Agnieszka Chmielewska odniosta siq do zagadnieri dotyczqcych imprez kulturalnych
kt6re odbyly sie w ostatnich miesiqcach izto2yta podziqkowania Klubowi Junak, trenerom i

zawodnikom dzialajqcych i osiqgajqcych sukcesy w pitce rqcznej, jak r6wnie2 Klubowi i

zawodnikom dzialajqcych w boksie a tak2e innym instytucjom kulturalnym organizujqcym
imprezy kulturalne, co wplywa na sukces samorzadu ispoleczno6ci lokalnej.
Wiceprzewodn iczqcy Rady Miasta radny Dariusz Wesotowski w swojej wypowiedzi nawiqzai
do interpelacji zlo2onych podczas 42 sesji Rady Miasta w sprawie dofinansowania r62nvch

form doksztatcania pracownik6w oraz otrzymanych w tej sprawie odpowiedzi i poniesionych

kosztow przez jed nostki delegujqce.
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Zastqpca Prezydenta Miasta ds. edukacji ispraw spoiecznych Pani Barbara Moraczewska
odnoszqc siq do wypowiedzi radnego Jaroslawa Chmielewskiego zaapelowala do Pana

radnego o niewprowadzanie mieszkaic6w w bfqd informujqc m.in., 2e brak jest wyroku sqdu

w kt6rym podnoszona jest kwestia niezgodnego z prawem powotania przez Prezydenta
Miasta komisji, ponadto Pani ZastQpca Prezydenta wyja6nila, 2e konflikt w SP nr 19 zostal
rozwiqzany inie ma powodu aby go ponownie generowai, ponadto Pani Zastqpca

Prezydenta odniosta siq r6wniei do kwestii swojego zatrudnienia w PWSZ i dotacji jakie

otrzymala plac6wka wyja6niajqc, ie wszelkie dotacje przekazywane plac6wkom sE zapisane

w bud2ecie miasta Wioclawek isq to dotacje celowe, procedura przyznawania dotacji
zostala okre5lona w roku 2015 ido tei pory obowiqzu.je, czego nie byfo w poprzedniej

kadencji. W roku 2016 dotacje otrzvmaiy dwie uczelnie PWSZ 95 ty(. zl. i KSW 40 ty5. zl., w
roku 201.7 PWSZ 100 tys. zf., natomiast KSW nie zloiyta wniosku o dotacjq, jak r6wnie2
Wy2sze Seminarium Duchowne. Z dotacji sporzqdzane jest doktadne rozliczenie na co

zostaly przezn aczon e (rod ki.

Radny Jarostaw Chmielewski odni6sf siq do wypowiedzi Pani Barbary Moraczewskiej
Zastepcv Prezydenta ds., edukacji ispraw spotecznych i poprosil o informacjQ ilu nauczycieli i

pracownik6w Urzqdu korzvsta ze studi6w podyplomowych w uczelni, w kt6rej pracuje Pani

Wiceprezydent korzystajqc z dofinansowania ze strony miasta oraz czy Pani Wiceprezydent
jest kierownikiem studi6w podyplomowych.
Radny Krzysztof Kowalski stwierdzil,2e to mieszkaricy chcq znai odpowiedzi na zapytania i

to nie odnosi siq jedynie do Pana Chmielewskiego, lecz on jest osobq, kt6ra w imieniu
mieszka6c6w zadaje pytania w tej sprawie.

Ad. 25
Informacje i komunikaty.

Przewodniczqcy Rady Miasta zwr6cil siq o pozostanie na sali obrad po zakoiczeniu sesli

radnych bqdqcych cztonkami Komisji ds. zmian statutowych tj. Paniq radnq Ewq
Szczepariska, Pana radnego Janusza Dqbczyriskiego, Pana radnego Jaroslawa Hupato oraz
Pana radnego Dariusza Jaworskiego w celu odbycia posiedzenia Komisji.

Ad.26
Zamkniqcie obrad.
Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafal Sobolewski dzigkujqc wszystkim za udziat w
obradach poinformowal, ie wobec zrealizowania porzqdku posiedzenia zamyka obrady XLV

sesji Rady Miasta Wloclawek w dniu 27 czerwca 2O78r.

Za koriczen ie obrad godz.1915
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OBRADOM PRZEWODNICZYLI

Radny Henryk Mielczarczyk .....
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zalaczniki:

1. Lista radnych obecnych na obradach XLV sesji Rady Miasta Wfociawek.

2. Lista os6b uczestniczqcych w XLV sesji Rady Miasta Wioctawek.

3. Uchwala Nr XLV/73I2018 Rady Miasta Wloclawek z dnia 27 czerwca 2018r.
w sprawie przyjqcia ,,Programu ochrony irodowiska przed hatasem dla miasta

Wlociawek na lata 2018 - 2023".

4. Uchwala Nr XLV/74I2018 Rady Miasta Wfoclawek z dnia 27 czerwca 2018r.
zmieniajqca uchwatQ w sprawie uchwalenia bud2etu miasta Wtoctawek na 2018 rok.

1. Uchwala Nr XLV/75/2018 Rady Miasta Wloclawek z dnia 27 czerwca 2018r.

w sprawie wynagrodzenia Prezydenta Miasta Wtoclawek.

2. Uchwala Nr XLV/76/2078 Rady Miasta Wloclawek z dnia 27 czerwca 2018r.
zmieniajqca uchwalq w sprawie przyznania w roku 2018 dotacji na prace

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do

rejestru zabytk6w.

3. Uchwala Nr xLv /77 /2018 Rady Miasta Wloclawek z dnia 27 czerwca 2018r.

w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwolerl na sprzeda2 napojow

alkoholowych na terenie miasta Wloclawek.

4. Uchwala Nr XLV/78/2018 Rady Miasta Wtoclawek z dnia 27 czerwca 2018r.

w sprawie ustalenia zasad usytuowania miejsc sprzeda2y i podawania napojow
alkoholowych na terenie miasta Wioclawek.

5. Uchwala Nr XLV/79/2018 Rady Miasta Wtoclawek z dnia 2-7 czerwca 2018r.

w sprawie upowa2nienia Prezydenta Miasta Wlocfawek do zaciqgania zobowiqzania

zwiqzanego z realizacjq przedsigwziqcia dotyczqcego odbioru odpad6w
komunalnych pochodzEcych z gospodarstw domowych od wtaicicieli
nieruchomoici, na kt6rych zamieszkujE mieszkaricy, poloionych na terenie Gminy

Miasto Wlocf awek.

6. Uchwala Nr XLV/80/2018 Rady Miasta Wloclawek z dnia 27 czerwca 2018r.

w sprawie upowa2nienia Prezydenta Miasta Wloctawek do zaciqgania zobowiAzari

zwiqzanych z realizacjq przedsiqwziqcia dotyczqcego realizacji projektu
pn."Wykluczenie nie ma MOWy!" w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego

Wojew6dztwa Kujawsko - Pomorskiego na lata 2014 -2020, 05 priorytetowa 9
Solidarne spoteczeistwo, Dzialanie 9.2 Wlqczenie spoleczne, Poddzialanie - 9.2.2
Aktywne wtqczenie spoleczne mlodzie2y objQtej sqdowym Srodkiem

wychowawczym lub poprawczym.

7. Uchwala Nr XLV/81/2018 Rady Miasta Wtoclawek z dnia 27 czerwca 2018r.
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8.

w sprawie przyjecia do realizacji wniosku o dofinansowanie projektu pn.,,Bez sl6w"

- wspieramy komunikacjq os6b niem6wi4cych w OSI Wtociawek w ramach
Regionalnego Programu Operacyjnego Wojew6dztwa Kujawsko - Pomorskiego na

lata 2014 - 2020, 05 priorytetowa 10 Innowacyjna edukacja, Dziatanie 10.2

Ksztalcenie o96lne i zawodowe, Poddzialanie - IO.2.2 Ksztalcenie og6lne w ramach
kon ku rsu Nr RP KP.10.02.02.-\Z.OO-O4-I1,3/77 .

Uchwala Nr XLV/82/2018 Rady Miasta Wloclawek z dnia 27 czerwca 2018r.
w sprawie upowaznienia Prezydenta Miasta Wtoclawek do zaciqgania zobowiqzan

zwiqzanych z realizacjq przedsiewziQcia dotyczqcego realizacji projektu pn. ,,Bez

sl6w" - wspieramy komunikacjq os6b niem6wiqcych w OSI Wfociawek w ramach

Regionalnego Programu Operacyjnego Wojew6dztwa Kujawsko - Pomorskiego na

lata 2014 2020, 0S priorytetowa 10 Innowacyjna edukacja, Dzialanie 10.2

Ksztafcenie o96lne i zawodowe, Poddziatanie - IO.2.2 Ksztalcenie 0g6lne.

Uchwala Nr XLV/83/2018 Rady Miasta Wfoclawek z dnia 27 czerwca 2018r.

w sprawie upowainienia Prezydenta Miasta Wloclawek do zaciqgania zobowiqzai

zwiqzanych z realizacjq projektu pn. ,,lntegracja drogq do samodzielno6ci"

wsp6lf inansowanego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego

Wojew6dztwa Kujawsko - Pomorskiego na lata 2014 - zoz0,0i Priorytetowa 9

Solidarne spoleczefstwo, Dzialania 9.2 Wlqczenie spoteczne, Poddziatania 9.2.1'

Aktywne wtaczenie spoleczn e.

10. Uchwala Nr XLV/84/2018 Radv Miasta Wloclawek z dnia 27 czerwca 2018r.

w sprawie wyraienia zgody na przyjqcie do realizacji projektu pn " Rodzina w

Centrum 2" wsp6tfinansowanego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego

Wojew6dztwa Ku.iawsko - Pomorskiego na lata 2014 -2020 O( Priorytetowa 9

Solidarne spoteczeristwo, Dzialania 9.3 Rozw6j uslug zdrowotnych i spolecznych ,

Poddziatania 9.3.2.Rozw6j uslug spotecznych.

11. Uchwafa Nr XLV/85/2018 Rady Miasta Wloctawek z dnia 27 czerwca 2018r.

w sprawie upowa2nienia Prezydenta Miasta Wtoclawek do zaciqgania zobowiqzaf

zwiqzanych z realizacjq projektu pn.,,Rodzina w Centrum 2" wsp6tf in asowa nego w

ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Wojewodztwa Kujawsko-

Pomorskiego na lata 2014 -2020 05 priorwetowa 9 Solidarne spoleczeistwo ,

Dzialania 9.3 Rozw6j ustug zdrowotnych i spolecznych, Poddzialania 9 3.2 Rozw6j

ustug spolecznych.

12. Uchwala Nr XLV/86/2018 Rady Miasta Wloclawek z dnia 27 czerwca 2018r.

w sprawie wyra2enia zgody na przyjecie do realizacji umowy nr AS3/00O026/O2/D

w sprawie pilotazowego programu ,,Aktywny Samorzqd" zawartej pomiqdzy

Padstwowvm Funduszem Rehabilitacji Os6b N iepetnosprawnych z siedzibq w

Warszawie a Gmina Miasto Wfoctawek.

13. Uchwala Nr XLV/87/2018 Radv Miasta Wtoclawek z dnia 27 czerwca 2018r.
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9.



w sprawie wyra2enia zgody na udzial Gminy Miasto Wloclawek jako Partnera w
projekcie wsp6lfinansowanym w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego
Wojew6dztwa Kujawsko- Pomorskiego na lata 2014-2020, 05 priorytetowa 6.

Solidarne spoleczefstwo i konkurencyjne kadry, Dziatanie 6.1 lnwestycle w

infrastrukturq zdrowotnE ispotecznq, Poddzialanie 5.1.2 Inwestycje w infrastrukturq

spotecznE, w konkursie nr RP KP,06.01.0 2-lZ.00-04.791/1'8.

14. Uchwala Nr XLV/88/2018 Rady Miasta Wloclawek z dnia 27 czerwca 2018r.

zmieniajqca uchwale w sprawie podziaiu Srodk6w Panstwowego Funduszu

Rehabilitacji Os6b N iepelnosprawnych przyznanych Gminie Miasto Wloclawek na

realizacjq w 2018 roku zadari na rzecz os6b niepefnosprawnych.

15. Uchwafa Nr XLV/89/2018 Rady Miasta Wloclawek z dnia 7-l czerwca 201.8r.

w sprawie przekazania projektu regulaminu dostarczania wody iodprowadzania
5ciek6w.

16. Uchwafa Nr XLV/90/2018 Rady Miasta Wloclawek z dnia 27 czerwca 2018r'

w sprawre przekazan ia skargi.

Protok6l soorzadzila:
'a Krvrtv"" lrt"-rl*

Inspektor BRM,

Ewa Pranik
Inspektor BRM,

Jolanta Skladanowska
Gl. Specjalista BRM,
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